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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   30 de maig de 2016 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes dels dies 3 de març i 31 de març de 2016. 
2. Aprovació inicial, si s’escau, de la proposta de modificació del Reglament municipal pel qual es 
regula la circulació de vehicles de motor dins els espais naturals del terme municipal d’Artà. 
3. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament de la Comissió Municipal de Festes. 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’elecció de jutge o jutgessa de pau titular de l’Ajuntament 
d’Artà. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Declaració institucional per sol·licitar al Govern espanyol la declaració 
del corredor de migració de cetacis de la demarcació marina llevantina i balear com a zona d’especial 
protecció d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, i per sol·licitar 
l’aplicació d’un règim preventiu de protecció en aquesta àrea i de mesures de reducció del soroll 
submarí. 
6. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’elaboració del Pla municipal sobre drogodependències de 
l’Ajuntament d’Artà i la creació d’una comissió política de seguiment del Pla municipal. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Instrucció per incorporar criteris socials en els contractes públics de 
l’Ajuntament d’Artà. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals El Pi—Proposta per les Illes i 
PSOE per instar el Govern de les Illes Balears a aprovar una pròrroga de l’establert a la disposició 
transitòria quarta de la LOUS (implantació de la xarxa de sanejament). 
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9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a les obres de la 
bassa de la Comunitat de Regants del Racó. 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a l’establiment de 
les bases d’un conveni de col·laboració amb la Universitat de les Illes Balears en referència a l’arxiu 
municipal. 
11. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 7/2016. 
12. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 8/2016. 
13. Donar compte de l’informe d’avaluació de l’acompliment anual del Pla de sanejament (Reial decret 
llei 5/2009). 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2016 i dels dies 2 i 20 de 
maig de 2016. 
15. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes dels dies 3 de març i 31 de març de 2016 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes dels dies 3 i de 31 de març  
de 2016, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 3 de març i de 31 de març de 2016. 
 
 
2. Aprovació inicial, si s’escau, de la proposta de modificació del Reglament municipal pel qual es 
regula la circulació de vehicles de motor dins els espais naturals del terme municipal d’Artà 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atès el Reglament municipal pel qual es regula la circulació de vehicles de motor dins els espais 
naturals del terme municipal d’Artà, aprovat mitjançant l’acord del Ple de 26 de juliol de 2005 i publicat 
en el BOIB núm. 97, d’11 de juliol de 2006. 
 
A fi d’ampliar i clarificar l’abast d’actuació al qual pretén afectar aquest Reglament, és necessari 
modificar els articles 1, 2, 3, 8 i 9.  
 
Per això, i en relació a la modificació esmentada, es proposa al Ple que adopti el següents 
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació del Reglament municipal pel qual es regula la circulació de 
vehicles de motor dins els espais naturals del terme municipal d’Artà, tal com s’indica a continuació: 
 
Allà on diu: 
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<<Article 1. Objecte 
 
És objecte d’aquesta disposició establir normes per regular la circulació de vehicles de motor dins els 
espais naturals del terme municipal que han rebut aquesta qualificació per la Llei 1/1991, de 30 de 
gener, d’espais naturals, amb l’objectiu final de garantir la conservació dels espais naturals esmentats, 
assegurant així el respecte a la propietat pública i privada del medi rural. 
 
Article 2. Circulació de vehicles 
 
Dins els espais naturals d’aquest terme, els vehicles de motor sols poden circular per les carreteres, 
camins i pistes forestals aptes per a la circulació de vehicles, i està prohibida la seva circulació fora 
d’aquestes vies o camp a través. 
 
Article 3. Limitacions 
 
L’Ajuntament d’Artà pot limitar o prohibir, amb el consentiment de la propietat, mitjançant la 
senyalització vertical corresponent, la circulació de vehicles de motor per camins o pistes forestals quan 
es pugui veure afectada la protecció de determinats paratges amb valor paisatgístic, ecològic o forestal. 
 
[…] 
 
Article 8. Vigilància 
 
La vigilància del compliment d’aquestes normes correspon als serveis de vigilància municipals 
corresponents. 
 
Article 9. Infraccions 
 
Les infraccions d’aquest Reglament es classifiquen en lleus, greus i molt greus. 
 
- Són infraccions lleus: 
 
a) Estacionar o aparcar el vehicle sobre la vegetació de qualsevol zona protegida o en els marges dels 
camins interiors. Tan sols es pot aparcar en les zones habilitades per a aquest fi. 
 
b) Circular a més de 30 km/h pels camins considerats aptes per a la circulació. 

 
- Són infraccions greus: 
 
a) Deteriorar, destruir, sostreure o retirar els elements de senyalització de la circulació motoritzada i 
altres indicadors. 
 
b) Circular, sense causa justificada, pels vials no aptes per a la circulació motoritzada. 
 
c) Circular camp a través o fora de camins o pistes aptes per a la circulació. 
 
d) Ocasionar danys a béns, instal·lacions o materials agrícoles, ramaders o forestals. 
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e) Estacionar vehicles que no permetin l’accés a camins forestals d’ús exclusiu per a vehicles de servei 
d’extinció d’incendis, de vigilància i oficials, senyalitzats de la manera corresponent, en l’època i zones 
d’alt risc d’incendi. 
 
f) Circular per les vies esmentades en l’apartat e), sense autorització, en l’època i zones d’alt risc 
d’incendi, i per les altres vies o camins en què, per raons de prevenció i extinció d’incendis forestals o 
de preservació de valors naturals, estigui prohibit circular de forma temporal o permanent, quan puguin 
produir-se danys greus a la fauna, als béns o als ecosistemes naturals. 

 
- Són infraccions molt greus: 
 
a) Circular per platges, sistemes dunars i zones costaneres protegides. 
 
b) Practicar esports utilitzant vehicles motoritzats.  
 
c) Reincidir en la comissió d’infraccions greus. 

 
L’abandonament de deixalles o fems o escombraries té la classificació d’infracció lleu, greu o molt greu 
segons la naturalesa i el volum de l’abocament, d’acord amb la legislació vigent.>> 
 
Ha de dir: 
 
<<Article 1. Objecte 
 
És objecte d’aquesta disposició establir normes per regular la circulació i l’estacionament de vehicles de 
motor dins els espais naturals del terme municipal que han rebut aquesta qualificació per la Llei 1/1991, 
de 30 de gener, d’espais naturals, i per la Llei 5/2005, de 26 de maig, per a la conservació dels espais de 
rellevància ambiental (LECO), amb l’objectiu final de garantir la conservació dels espais naturals 
esmentats, assegurant així el respecte a la propietat pública i privada del medi rural. 
 
Article 2. Circulació de vehicles 
 
Dins els espais naturals d’aquest terme, els vehicles de motor sols poden circular per les carreteres, 
camins i pistes forestals aptes per a la circulació de vehicles, i està prohibit que circulin i estacionin fora 
d’aquestes vies o camp a través. 
 
Article 3. Limitacions 
 
a) L’Ajuntament d’Artà pot limitar o prohibir, amb el consentiment de la propietat, mitjançant la 
senyalització vertical corresponent, la circulació de vehicles de motor per camins o pistes forestals quan 
es pugui veure afectada la protecció de determinats paratges amb valor paisatgístic, ecològic o forestal. 
 
b) Es prohibeix estacionar vehicles de motor per les voreres de camins o pistes forestals quan es pugui 
veure afectada la protecció de determinats paratges amb valor paisatgístic, ecològic o forestal o quan 
l’Administració hagi duit a terme mesures contra incendis, com ara l’establiment de zones de seguretat 
contra incendis o altres actuacions en matèria forestal. 
 
[…] 
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Article 8. Vigilància 
 
La vigilància del compliment d’aquestes normes correspon als serveis de vigilància municipals 
corresponents i a la Policia Local. 
 
Article 9. Infraccions 
 
Les infraccions d’aquest Reglament es classifiquen en lleus, greus i molt greus. 
 
- Són infraccions lleus: 
 
a) Estacionar o aparcar el vehicle sobre la vegetació de qualsevol zona protegida o en els marges dels 
camins interiors. Tan sols es pot aparcar en les zones habilitades per a aquest fi. 
 
b) Circular a més de 30 km/h pels camins considerats aptes per a la circulació. 

 
- Són infraccions greus: 
 
a) Deteriorar, destruir, sostreure o retirar els elements de senyalització de la circulació motoritzada i 
altres indicadors. 
 
b) Circular i/o estacionar, sense causa justificada, pels vials no aptes per a la circulació motoritzada. 
 
c) Circular i/o estacionar camp a través o fora de camins o pistes aptes per a la circulació. 
 
d) Ocasionar danys a béns, instal·lacions o materials agrícoles, ramaders o forestals. 
 
e) Estacionar vehicles que no permetin l’accés a camins forestals d’ús exclusiu per a vehicles de servei 
d’extinció d’incendis, de vigilància i oficials, senyalitzats de la manera corresponent, en l’època i zones 
d’alt risc d’incendi. 
 
f) Circular per les vies esmentades en l’apartat e), sense autorització, en l’època i zones d’alt risc 
d’incendi, i per les altres vies o camins en què, per raons de prevenció i extinció d’incendis forestals o 
de preservació de valors naturals, estigui prohibit circular de forma temporal o permanent, quan puguin 
produir-se danys greus a la fauna, als béns o als ecosistemes naturals. 

 
- Són infraccions molt greus: 
 
a) Circular i/o estacionar a platges, sistemes dunars, zones costaneres protegides i voreres de camins que 
hagin sofert actuacions de l’Administració de cara a la prevenció d’incendis. 
b) Practicar esports utilitzant vehicles motoritzats.  
c) Reincidir en la comissió d’infraccions greus. 

 
L’abandonament de deixalles o fems o escombraries té la classificació d’infracció lleu, greu o molt greu 
segons la naturalesa i el volum de l’abocament, d’acord amb la legislació vigent.>> 
 
2. Sotmetre el document al tràmit d’informació pública durant el termini de 30 dies, comptadors des de 
la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB), per tal que l’expedient resti a 
disposició de qualsevol persona que vulgui examinar-lo a les dependències del Departament de 
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Secretaria de l’Ajuntament d’Artà, en horari d’oficina, així com per poder emetre al·legacions durant el 
mateix període. Així mateix, donar audiència a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en l’àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que les seves finalitats guardin relació directa amb l’objecte del Reglament.  
 
3. Publicar en el BOIB l’acord definitiu un cop que s’hagi esgotat el termini d’exposició pública. 
 
4. Fer constar que l’aprovació inicial esdevé definitiva si no es presenta cap tipus d’al·legació en el 
termini establert a aquest efecte. En aquest cas, publicar íntegrament el Reglament en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears (BOIB), d’acord amb allò que estableix l’article 103 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no tenen res a dir i que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor. Diu que vol creure que l’Ajuntament té 
mitjans per controlar el compliment d’aquestes modificacions. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que la intenció és donar a la Policia Local més eines per fer complir 
el Reglament, a més de posar més senyalització. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació del Reglament municipal pel qual es regula la circulació de 
vehicles de motor dins els espais naturals del terme municipal d’Artà, tal com s’indica a continuació: 
 
Allà on diu: 
 
<<Article 1. Objecte 
 
És objecte d’aquesta disposició establir normes per regular la circulació de vehicles de motor dins els 
espais naturals del terme municipal que han rebut aquesta qualificació per la Llei 1/1991, de 30 de 
gener, d’espais naturals, amb l’objectiu final de garantir la conservació dels espais naturals esmentats, 
assegurant així el respecte a la propietat pública i privada del medi rural. 
 
Article 2. Circulació de vehicles 
 
Dins els espais naturals d’aquest terme, els vehicles de motor sols poden circular per les carreteres, 
camins i pistes forestals aptes per a la circulació de vehicles, i està prohibida la seva circulació fora 
d’aquestes vies o camp a través. 
 
Article 3. Limitacions 
 
L’Ajuntament d’Artà pot limitar o prohibir, amb el consentiment de la propietat, mitjançant la 
senyalització vertical corresponent, la circulació de vehicles de motor per camins o pistes forestals quan 
es pugui veure afectada la protecció de determinats paratges amb valor paisatgístic, ecològic o forestal. 
 
[…] 
 
Article 8. Vigilància 



7 
 

 
La vigilància del compliment d’aquestes normes correspon als serveis de vigilància municipals 
corresponents. 
 
Article 9. Infraccions 
 
Les infraccions d’aquest Reglament es classifiquen en lleus, greus i molt greus. 
 
- Són infraccions lleus: 
 
a) Estacionar o aparcar el vehicle sobre la vegetació de qualsevol zona protegida o en els marges dels 
camins interiors. Tan sols es pot aparcar en les zones habilitades per a aquest fi. 
 
b) Circular a més de 30 km/h pels camins considerats aptes per a la circulació. 

 
- Són infraccions greus: 
 
a) Deteriorar, destruir, sostreure o retirar els elements de senyalització de la circulació motoritzada i 
altres indicadors. 
 
b) Circular, sense causa justificada, pels vials no aptes per a la circulació motoritzada. 
 
c) Circular camp a través o fora de camins o pistes aptes per a la circulació. 
 
d) Ocasionar danys a béns, instal·lacions o materials agrícoles, ramaders o forestals. 
 
e) Estacionar vehicles que no permetin l’accés a camins forestals d’ús exclusiu per a vehicles de servei 
d’extinció d’incendis, de vigilància i oficials, senyalitzats de la manera corresponent, en l’època i zones 
d’alt risc d’incendi. 
 
f) Circular per les vies esmentades en l’apartat e), sense autorització, en l’època i zones d’alt risc 
d’incendi, i per les altres vies o camins en què, per raons de prevenció i extinció d’incendis forestals o 
de preservació de valors naturals, estigui prohibit circular de forma temporal o permanent, quan puguin 
produir-se danys greus a la fauna, als béns o als ecosistemes naturals. 

 
- Són infraccions molt greus: 
 
a) Circular per platges, sistemes dunars i zones costaneres protegides. 
 
b) Practicar esports utilitzant vehicles motoritzats.  
 
c) Reincidir en la comissió d’infraccions greus. 

 
L’abandonament de deixalles o fems o escombraries té la classificació d’infracció lleu, greu o molt greu 
segons la naturalesa i el volum de l’abocament, d’acord amb la legislació vigent.>> 
 
Ha de dir: 
 
<<Article 1. Objecte 
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És objecte d’aquesta disposició establir normes per regular la circulació i l’estacionament de vehicles de 
motor dins els espais naturals del terme municipal que han rebut aquesta qualificació per la Llei 1/1991, 
de 30 de gener, d’espais naturals, i per la Llei 5/2005, de 26 de maig, per a la conservació dels espais de 
rellevància ambiental (LECO), amb l’objectiu final de garantir la conservació dels espais naturals 
esmentats, assegurant així el respecte a la propietat pública i privada del medi rural. 
 
Article 2. Circulació de vehicles 
 
Dins els espais naturals d’aquest terme, els vehicles de motor sols poden circular per les carreteres, 
camins i pistes forestals aptes per a la circulació de vehicles, i està prohibit que circulin i estacionin fora 
d’aquestes vies o camp a través. 
 
Article 3. Limitacions 
 
a) L’Ajuntament d’Artà pot limitar o prohibir, amb el consentiment de la propietat, mitjançant la 
senyalització vertical corresponent, la circulació de vehicles de motor per camins o pistes forestals quan 
es pugui veure afectada la protecció de determinats paratges amb valor paisatgístic, ecològic o forestal. 
 
b) Es prohibeix estacionar vehicles de motor per les voreres de camins o pistes forestals quan es pugui 
veure afectada la protecció de determinats paratges amb valor paisatgístic, ecològic o forestal o quan 
l’Administració hagi duit a terme mesures contra incendis, com ara l’establiment de zones de seguretat 
contra incendis o altres actuacions en matèria forestal. 
 
[…] 
 
Article 8. Vigilància 
 
La vigilància del compliment d’aquestes normes correspon als serveis de vigilància municipals 
corresponents i a la Policia Local. 
 
Article 9. Infraccions 
 
Les infraccions d’aquest Reglament es classifiquen en lleus, greus i molt greus. 
 
- Són infraccions lleus: 
 
a) Estacionar o aparcar el vehicle sobre la vegetació de qualsevol zona protegida o en els marges dels 
camins interiors. Tan sols es pot aparcar en les zones habilitades per a aquest fi. 
 
b) Circular a més de 30 km/h pels camins considerats aptes per a la circulació. 

 
- Són infraccions greus: 
 
a) Deteriorar, destruir, sostreure o retirar els elements de senyalització de la circulació motoritzada i 
altres indicadors. 
 
b) Circular i/o estacionar, sense causa justificada, pels vials no aptes per a la circulació motoritzada. 
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c) Circular i/o estacionar camp a través o fora de camins o pistes aptes per a la circulació. 
 
d) Ocasionar danys a béns, instal·lacions o materials agrícoles, ramaders o forestals. 
 
e) Estacionar vehicles que no permetin l’accés a camins forestals d’ús exclusiu per a vehicles de servei 
d’extinció d’incendis, de vigilància i oficials, senyalitzats de la manera corresponent, en l’època i zones 
d’alt risc d’incendi. 
 
f) Circular per les vies esmentades en l’apartat e), sense autorització, en l’època i zones d’alt risc 
d’incendi, i per les altres vies o camins en què, per raons de prevenció i extinció d’incendis forestals o 
de preservació de valors naturals, estigui prohibit circular de forma temporal o permanent, quan puguin 
produir-se danys greus a la fauna, als béns o als ecosistemes naturals. 

 
- Són infraccions molt greus: 
 
a) Circular i/o estacionar a platges, sistemes dunars, zones costaneres protegides i voreres de camins que 
hagin sofert actuacions de l’Administració de cara a la prevenció d’incendis. 
b) Practicar esports utilitzant vehicles motoritzats.  
c) Reincidir en la comissió d’infraccions greus. 

 
L’abandonament de deixalles o fems o escombraries té la classificació d’infracció lleu, greu o molt greu 
segons la naturalesa i el volum de l’abocament, d’acord amb la legislació vigent.>> 
 
2. Sotmetre el document al tràmit d’informació pública durant el termini de 30 dies, comptadors des de 
la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB), per tal que l’expedient resti a 
disposició de qualsevol persona que vulgui examinar-lo a les dependències del Departament de 
Secretaria de l’Ajuntament d’Artà, en horari d’oficina, així com per poder emetre al·legacions durant el 
mateix període. Així mateix, donar audiència a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en l’àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que les seves finalitats guardin relació directa amb l’objecte del Reglament.  
 
3. Publicar en el BOIB l’acord definitiu un cop que s’hagi esgotat el termini d’exposició pública. 
 
4. Fer constar que l’aprovació inicial esdevé definitiva si no es presenta cap tipus d’al·legació en el 
termini establert a aquest efecte. En aquest cas, publicar íntegrament el Reglament en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears (BOIB), d’acord amb allò que estableix l’article 103 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears. 
 
 
3. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament regulador de la Comissió Municipal de Festes 
d’Artà 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, explica la proposta, que, copiada literalment diu: 
 
<<Considerant de màxim interès per a aquest municipi l’aprovació d’un reglament municipal que reguli 
la Comissió Municipal de Festes, en relació al terme municipal d’Artà, amb l’objecte de regular la 
participació ciutadana en l’organització de les festes del municipi. 
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Considerant que, amb data 18/05/2016, es va emetre un informe de Secretaria en relació amb el 
procediment i la legislació aplicable per aprovar el Reglament municipal que reguli el funcionament de 
la Comissió Municipal de Festes. 

 
Una vegada realitzada la tramitació corresponent i atesa la competència del Ple, en virtut dels articles 
22.2.d i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i de l’article 102 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, es proposa al Ple que 
adopti els següents  

 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament regulador de la Comissió Municipal de Festes d’Artà, en els termes 
en què figura a l’expedient. 

 
2. Sotmetre el projecte de Reglament regulador de la Comissió Municipal de Festes d’Artà a un període 
d’informació pública, durant un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o 
observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
5. Fer constar que l’aprovació inicial esdevé definitiva si no es presenta cap tipus d’al·legació en el 
termini establert a aquest efecte. En aquest cas, publicar íntegrament el Reglament en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears (BOIB), d’acord amb allò que estableix l’article 103 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és un reglament senzill que neix amb la intenció de tenir el 
màxim de consens del Ple. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que varen rebre aquesta proposta fa temps, que varen fer 
aportacions i que s’han incorporat. Diu que es va entregar a la Comissió de Festes, però que no se n’hi 
va parlar, perquè, segons ell, no es va treballar adequadament. Diu que, en general, no té res a dir. No 
obstant això, en relació a l’article 8, en el segon paràgraf, quan no s’arriba a un consens o, almanco, al 
vot favorable del 80 % i no es du a consulta popular, demana qui pren la decisió, ja que això no queda 
clar. Opina que sigui l’Equip de Govern qui ho executi. A més, diu que pensen que un 80 %, si no hi ha 
consens, és molt, ja que passa de l’exigència del 80 % a la decisió a un percentatge segurament 
irrellevant perquè no s’ha arribat a aquest 80 %, i això, segons ells , és limitar la participació. Proposa 
que per als acords en què no hi hagi consens s’estableixi la majoria absoluta dels votants. Opina que, 
quan es parla de participació i no s’arriba a un consens, demanar un 80 % limita la participació. Pensa 
que, perquè la participació sigui efectiva, s’hauria de rebaixar el percentatge al 51 %, a la majoria 
absoluta. Quant a l’article 2, sobre les funcions, proposa incloure: “Conèixer i valorar els pressupostos 
corresponents a  les festes, així com la liquidació, detalladament, de l’any anterior.” 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que va molt bé que la gent pugui dir el que pensa, decidir les 
festes o la manera de fer les festes d’un poble. Demana molta cura amb els actes de les festes, opina que 
s’ha de mantenir el que va bé  i millorar el que va malament. Diu que el poble d’Artà és molt feiner, 
però, a la vegada, li agrada molt les festes. Diu que hi votarà a favor, esperant que aquest Reglament 
sigui una bona eina per a les festes d’Artà. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que el Reglament no és vinculant i que intenta el consens. Opina 
que, si a l’article es posa el 51 % per aprovar les qüestions, quan no s’arribi al consens, es carrega la 
participació, el diàleg i l’esperit del Reglament, que és el consens. Diu que li pareix molt bé afegir la 
funció que ha demanat UIA. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que allò que interessa és cercar la unanimitat dels partits polítics. 
Està d’acord en afegir la funció que ha demanat UIA, així com també en què sigui l’Equip de Govern 
qui executi la decisió quan no s’arriba al percentatge assenyalat en el Reglament. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ells interpreten que pot passar que no hi hagi consens i 
després la decisió queda en mans de menys del 81 %. Diu que veu que interpreten aquest punt de forma 
diferent. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que s’ha de seguir treballant el consens i que no sigui la majoria 
més un. Diu que vol que el consens quedi reflectit en el Reglament. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, proposa deixar el punt damunt la taula. 
 
Tot seguit, els reunits decideixen deixar el punt damunt la taula.  
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’elecció de jutge o jutgessa de pau titular de 
l’Ajuntament d’Artà 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el mandat del jutge de pau titular, Pablo Cabrer Mestre, ha finalitzat i que és necessari cobrir 
novament aquesta plaça; 
 
Vist que es va iniciar el procediment per elegir el nou jutge de pau titular i que es va fer pública aquesta 
convocatòria mitjançant un anunci en el BOIB (BOIB núm. 53, de 28 d’abril de 2016), al tauler 
d’anuncis del Jutjat Degà de 1a Instància i Instrucció de Manacor, al tauler d’anuncis de l’Ajuntament 
d’Artà i a la pàgina web municipal; 
 
Una vegada finalitzat el termini per presentar candidatures, es varen presentar, per cobrir aquesta plaça, 
les persones següents: 
 
- Salvador Martínez Massanet 
- Maria Magdalena Esteva Lliteras 
- Pablo Cabrer Mestre 
- Josefa María Pozo García 
 
Una vegada examinada la documentació presentada per les persones candidates, es proposa al Ple que 
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adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Proposar, per unanimitat dels reunits, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal 
requerida per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de 
pau, l’elecció de ...................................., titular del DNI núm. ................................., per al càrrec de 
jutge/essa de pau titular. 
 
2. Trametre aquest acord al Jutjat Degà de 1a Instància i Instrucció de Manacor perquè ho elevi a la Sala 
de Govern del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears.>> 
 
El batle agraeix a les persones que s’han presentat a aquesta plaça el seu interès. 
 
A continuació, els reunits decideixen, per unanimitat, la qual cosa representa el vot de la majoria 
absoluta legal requerida per aquest tipus d’acords per l’article 93.3 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, elegir el sistema de votació secreta, mitjançant 
la qual s’obtenen els resultats següents: 10 vots a favor de Pau Cabrer Mestre, 2 vots a favor de Maria 
Magdalena Esteva Lliteras i 1 vot a favor de Josefa María Pozo García. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, dóna les gràcies a Pau Cabrer Mestre per la feina feta durant aquests 
quatre anys com a jutge de pau, així com també a les persones que s’han presentat a aquesta plaça. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 10 vots a favor, la qual cosa representa el vot de la majoria 
absoluta legal requerida per aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, 
de jutges de pau: 
 
1. Proposar l’elecció de Pau Cabrer Mestre, titular del DNI núm. 42965405W, per al càrrec de jutge de 
pau titular. 
 
2. Trametre aquest acord al Jutjat Degà de 1a Instància i Instrucció de Manacor perquè ho elevi a la Sala 
de Govern del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Declaració institucional per sol·licitar al Govern espanyol la 
declaració del corredor de migració de cetacis de la demarcació marina llevantina i balear com a 
zona d’especial protecció d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, i 
per sol·licitar l’aplicació d’un règim preventiu de protecció en aquesta àrea i de mesures de 
reducció del soroll submarí. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El problema de la contaminació acústica submarina existeix des de fa temps, però, lamentablement, 
el nivell de soroll submarí s’ha agreujat enormement en les últimes dècades a causa de la creixent 
interferència humana en els ecosistemes marins, posant en risc la supervivència de les poblacions de 
fauna marina, especialment de cetacis. 

 
El recent informe “Visió general dels punts negres de soroll submarí a l’àrea ACCOBAMS, Part I - Mar 
Mediterrani” (títol original: “Overview of the Noise Hotspots in the ACCOBAMS Area, Part I - 
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Mediterranean Sea”), realitzat per destacats científics de França, Itàlia, Suïssa i els EUA, i afavorit per 
l’Acord sobre la conservació dels cetacis en el mar Negre, el mar Mediterrani i la zona atlàntica 
contigua (ACCOBAMS, en les seves sigles angleses), adoptat a Mònaco el 24 de novembre de 1996 i 
ratificat per Espanya el 2 de febrer de 1999, ha realitzat, per vegada primera, un mapa que mostra, en 
tota la conca del mar Mediterrani, la densitat de les principals fonts de soroll submarí antropogènic: 
ports i marines; projectes industrials (incloses les instal·lacions de petroli i producció de gas i els parcs 
eòlics off-shore); l’exploració sísmica comercial i científica; i els exercicis militars, i la seva evolució en 
el període 2005-2015. 

 
Segons l’informe, és particularment preocupant l’augment que s’ha produït en el citat període d’estudi 
de les activitats d’adquisició sísmica (sondejos acústics), sobretot en relació amb les exploracions per a 
la cerca de jaciments de petroli i gas en el subsòl marí en les quals s’utilitzen canons d’aire comprimit 
d’alta pressió (airguns). Aquests generen un tipus d’explosió amb els quals s’emeten ones acústiques 
d’enorme intensitat i freqüència que provoquen un nivell de soroll en el medi marí de 10.000 vegades a 
100.000 vegades major que el motor d’un avió de reacció. El nivell sonor generat dobla el llindar del 
dolor en l’ésser humà. Els polsos d’aire comprimit produeixen danys fisiològics irreversibles en cetacis, 
tortugues, peixos, invertebrats i, fins i tot, la seva mort. En aquest concret grup d’activitats es troben els 
projectes d’exploració d’hidrocarburs que diverses empreses del sector petrolier (Spectrum Geo 
Limited, Services Petroliers Schlumberger, Repsol, Cairn Energy) pretenen dur a terme en la 
demarcació marina llevantina i balear del Mediterrani, als quals la societat i l’Aliança Mar Blava 
s’oposen frontalment. Així, mentre que al 2005 un 3,8 % de la superfície del Mediterrani es va veure 
afectada per l’ús de sondejos acústics amb airguns, al 2013 aquest percentatge havia augmentat fins al 
27 %. 

 
La conclusió principal del citat informe és que un significatiu nombre d’àrees dins de la conca 
mediterrània sofreixen una acumulació d’activitats productores de soroll submarí d’origen antropogènic, 
són els denominats “punts negres de soroll submarí”. El que és encara pitjor, molts d’aquests punts 
negres se superposen amb importants hàbitats de cetacis. 

 
Gràcies a l’anàlisi realitzada, els científics van ser capaços de revelar diversos focus de contaminació 
acústica submarina que se superposen amb àrees que són d’especial importància per a les espècies de 
mamífers marins susceptibles al soroll, i/o àrees que ja estan declarades àrees protegides o proposades 
pel ACCOBAMS. D’acord amb l’informe, aquests hàbitats de cetacis importants inclouen el santuari de 
mamífers marins de Pelagos en el mar de Ligúria, a l’estret de Sicília, i parts de la fossa hel·lènica, així 
com les aigües entre les Illes Balears i Espanya continental, on s’acumulen les activitats productores de 
soroll. El risc per als animals marins en aquestes àrees és, per tant, molt alt, ja que estan exposats a 
nivells de soroll acumulatius i sinèrgics, i, per tant, sotmesos a un fort nivell d’estrès fisiològic. 

 
En efecte, a l’àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, Catalunya i la Comunitat 
Valenciana existeix un corredor migratori de cetacis de gran valor ecològic, ja que és de fonamental 
importància per a la supervivència d’aquests mamífers marins en el Mediterrani occidental. 

 
Diversos estudis, com el denominat “Projecte mediterrani per a la identificació de les àrees d’especial 
interès per a la conservació dels cetacis en el Mediterrani espanyol” (d’ara endavant, “Projecte 
Mediterrani”), incideixen en la necessitat de protegir aquesta zona per concentrar gran diversitat 
d’espècies de cetacis i per ser d’especial rellevància com a zona de pas migratori del rorqual comú cap a 
les seves àrees de cria i alimentació en el nord del Mediterrani. 
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El citat estudi, “Projecte Mediterrani”, va ser fruit del Conveni realitzat el 1999 entre el Ministeri de 
Medi Ambient i la Universitat de València, la Universitat de Barcelona i la Universitat Autònoma de 
Madrid. L’estudi va ser finalitzat l’any 2002 i publicat el 2004. Entre les seves conclusions, proposa una 
sèrie d’àrees d’especial interès per als cetacis en el Mediterrani espanyol. 

 
Referint-se a les Illes Balears, es proposen 3 àrees contigües a sistemes terrestres (costa nord de 
Mallorca i costa nord de Menorca i canal de Menorca, sud-est de Mallorca i Cabrera i sud de 
Formentera) com a llocs d’importància comunitària (LIC, Directiva 92/43/CEE, “Hàbitats”). I, d’una 
altra banda, també proposa una àrea (àrea 13) com a zona especialment protegida d’importància per al 
Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, per ser una ruta migratòria de cetacis enfront de les 
costes de Catalunya, Comunitat Valenciana i Illes Balears. 

 
El corredor de cetacis que es proposa com ZEPIM, segons els estudis publicats, abasta zones de 
productivitat primària. Per tant, és essencial perquè el rorqual comú (Balaenoptera physalus) pugui 
dirigir-se a la primavera al mar de Ligúria a alimentar-se de krill i, després, a la tardor, retornar pel 
mateix corredor, per dispersar-se pel sud-est d’Espanya i el nord d’Àfrica. El mar de Ligúria ha estat 
declarat com a santuari per a cetacis (“Santuari Pelagos”) i és l’única reserva marina internacional 
mundial. 

 
En aquesta mateixa àrea, a més del rorqual comú, hi ha estudis que indiquen la presència d’altres cetacis 
que no es regeixen per pautes migratòries definides, com el cap d’olla negra d’aleta llarga 
(Globicephala melaena), el cap d’olla gris (Grampus griseus), el catxalot (Physeter macrocephalus), el 
zifi de Cuvier (Ziphius cavirostris) i el dofí mular (Tursiops truncatus) i el ratllat (Stenella 
coeruleoalba), aquests últims abundants. 

 
Totes les espècies citades s’inclouen en l’annex II del Protocol sobre zones especialment protegides i 
diversitat biològica en el Mediterrani del Conveni de Barcelona i, també, en l’annex IV de la Directiva 
92/43/CEE “Hàbitats”, la qual cosa implica que tant les parts contractants del Conveni citat, com els 
països membres de la Unió Europea, han d’establir mesures estrictes per vetlar per la seva protecció i 
conservació. 

 
Espanya és, des de 1976, part contractant del Conveni per a la protecció del mar Mediterrani contra la 
contaminació (Conveni de Barcelona), fet en aquesta ciutat el 16 de febrer d’aquest any (BOE de 21 de 
febrer de 1978). Aquest Conveni rep el nom de “Conveni per a la protecció del medi marí i la regió 
costanera del Mediterrani” a partir de les esmenes al Conveni adoptades a Barcelona el 10 de juny de 
1995 (BOE de 14 de juliol de 2004). 

 
A l’octubre de 1999, en el marc del Conveni de Barcelona i per decisió de la Comissió Europea, entra 
en vigor el Protocol sobre zones especialment protegides i diversitat biològica en el Mediterrani pel qual 
s’estableix la llista de ZEPIM. 

 
El mandat establert pel Centre d’Activitat Regional per a Àrees Especialment Protegides del Conveni de 
Barcelona insta els Estats a crear ZEPIM i a protegir i gestionar adequadament les àrees d’especial 
importància per als cetacis, segons recull el seu Pla per a la conservació de cetacis en el mar 
Mediterrani. 

 
Totes les dades científiques aportades anteriorment justifiquen i fan recomanable la declaració com a 
ZEPIM del corredor de migració cetacis que es va proposar en el citat “Projecte Mediterrani”, ja que 
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aquest actuaria com a zona protegida per evitar impactes sobre les seves poblacions tant les sedentàries 
com sobre les quals migren i retornen del mar de Ligúria. 

 
A més de l’indubtable valor ecològic i científic de l’esmentat corredor, cal recordar que sobre el mateix 
pengen greus amenaces, doncs un gran percentatge de l’àrea de prospecció dels projectes de 
prospeccions d’hidrocarburs de les companyies Spectrum Geo Limited en el mar balear i Services 
Petroliers Schlumberger en el golf de Lleó se superposa espacialment amb la part nord del citat corredor 
de migració de cetacis, la qual cosa afegeix un element d’extrema gravetat al negatiu impacte ambiental 
d’aquests projectes de sondejos acústics. 

 
La declaració i gestió d’aquest ZEPIM correspon al Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi 
ambient (MAGRAMA), ja que l’àmbit marí que abasta no té cap continuïtat ecològica amb un espai 
natural terrestre objecte de protecció. 
 
Tant l’Aliança Mar Blava (plataforma intersectorial de les Illes Balears de més de 90 membres 
constituïda per administracions públiques —Govern balear, consells insulars de Formentera, Eivissa, 
Menorca i Mallorca, i diversos ajuntaments d’Eivissa, Formentera i Menorca—), com entitats de sectors 
econòmics potencialment afectats per aquests projectes d’exploració i posterior explotació 
d’hidrocarburs, com el turisme, la pesca o el nàutic; organitzacions socials i ecologistes; sindicats i 
institucions públiques i privades, com la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern 
balear, han sol·licitat en diverses ocasions al MAGRAMA la declaració d’aquest corredor de migració 
de cetacis com ZEPIM del Conveni de Barcelona. 
 
El passat 21 de desembre el MAGRAMA va confirmar a l’Aliança Mar Blava, en el transcurs d’una 
reunió amb la directora general de Sostenibilitat de la Costa i el Mar, que s’havia ja iniciat oficialment 
el procediment de declaració del corredor de migració de cetacis que discorre entre les Illes Balears i la 
costa peninsular com a ZEPIM davant el Conveni de Barcelona. D’igual manera, en aquestes mateixes 
dates, la titular del MAGRAMA, Isabel García Tejerina, va comunicar per escrit a la Conselleria de 
Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern balear, que “acollim favorablement la proposta 
d’aquesta Administració per declarar una ZEPIM en aquesta zona d’estudi del Projecte Mediterrani, la 
viabilitat del qual analitzarem juntament amb el Secretariat del Conveni de Barcelona”. 

 
En virtut de tota aquesta informació i considerant que el progressiu agreujament del nivell de soroll 
submarí en les últimes dècades en el Mediterrani, a causa de la creixent interferència humana en els 
ecosistemes marins, posa en risc la supervivència de les poblacions de fauna marina, especialment les 
dels cetacis, com s’evidencia en estudis científics recents, com el titulat “Visió general dels punts negres 
de soroll submarí a l’àrea ACCOBAMS, Part I - Mar Mediterrani”, promogut per ACCOBAMS. 

 
Considerant que aquesta amenaça també ha estat reconeguda pel Govern espanyol, com a membre de 
ACCOBAMS. 

 
Considerant que, en el citat informe, es corrobora la necessitat urgent d’adoptar mesures per establir un 
registre de dades transparent sobre les fonts de soroll antropogènic en el Mediterrani i per prendre 
mesures per reduir el problema de la contaminació acústica submarina. 

 
Considerant que un significatiu nombre d’àrees dins de la conca mediterrània amb importants hàbitats 
de cetacis sofreixen una acumulació d’activitats productores de soroll submarí d’origen antropogènic. 
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Considerant que un d’aquests “punts negres” de soroll submarí és el corredor de migració de cetacis de 
l’àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, Catalunya i la Comunitat Valenciana, entre 
el golf de València i el golf de Lleó. 

 
Considerant, a més, que aquest corredor de migració de cetacis es troba seriosament amenaçat pels 
projectes de prospeccions de les companyies Spectrum Geo Limited en el mar balear i Services 
Petroliers Schlumberger en el golf de Lleó, així com pels permisos de recerca “Nord-est 1” a “Nord-est 
12” sol·licitats per la companyia petroliera Cairn Energy en el golf de Lleó, la superfície d’actuació del 
qual se solapa espacialment en gran manera amb la part nord del citat corredor de migració de cetacis, la 
qual cosa generaria un impacte ambiental crític i irreversible sobre aquestes poblacions. 

 
Considerant que aquest corredor de migració de cetacis va ser proposat com a zona especialment 
protegida d’importància pel mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona en l’estudi científic 
desenvolupat sota el títol “Projecte mediterrani per a la identificació de les àrees d’especial interès per a 
la conservació dels cetacis en el Mediterrani espanyol”, del Ministeri de Medi Ambient. 
 
Considerant que el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient ha donat ja els primers passos 
administratius per a la declaració com a ZEPIM d’aquest espai. 

 
Tenint en compte el suport explícit de la Comissió Europea cap a aquesta iniciativa per a la designació 
d’una nova ZEPIM en el corredor mediterrani, en considerar-ho “de gran importància per a la protecció 
de les espècies marines i per avançar cap al compliment dels compromisos internacionals en matèria de 
protecció de la biodiversitat marina”, com consta expressament en l’escrit de data 23 de novembre de la 
Direcció General de Medi Ambient de la Comissió Europea a la Conselleria de Medi Ambient, 
Agricultura i Pesca del Govern balear, i en la qual la Comissió expressa la seva confiança en què “en 
línia amb els resultats i propostes del projecte d’identificació de les àrees d’especial interès per a la 
conservació dels cetacis en el Mediterrani espanyol, i a la vista de la importància d’aquest corredor per a 
nombroses espècies de cetacis, Espanya proposi pròximament la seva declaració com a ZEPIM”. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar la declaració institucional per sol·licitar al Govern espanyol la declaració del corredor de 
migració de cetacis de la demarcació marina llevantina i balear com a zona d’especial protecció 
d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, i sol·licitar l’aplicació d’un règim 
preventiu de protecció en aquesta àrea i mesures de reducció del soroll submarí. 
 
2. Instar el Govern espanyol al fet que Espanya proposi oficialment al Conveni de Barcelona la 
declaració com a zona especialment protegida d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) el ja citat 
corredor de migració de cetacis de l’àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, 
Catalunya i la Comunitat Valenciana; en aquest sentit, aquest Parlament valora positivament els passos 
inicials que, amb aquest objectiu, ha emprès recentment el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi 
Ambient. 
 
3. Instar el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, en conseqüència amb la seva actuació 
referida en el punt anterior, a adoptar i aplicar, de forma immediata en aquesta àrea, un rigorós règim de 
protecció preventiva que comporti l’adopció de mesures estrictes de gestió de les activitats 
potencialment productores de soroll submarí a la zona. 
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4. En coherència amb els acords anteriors, instar el Govern espanyol a: 
 
a) Aprovar una moratòria d’efecte immediat a la presentació de noves sol·licituds de permisos de 
recerca, exploració i explotació d’hidrocarburs així com de projectes d’exploració d’hidrocarburs en el 
Mediterrani espanyol. 
b) Finalitzar i arxivar definitivament els expedients en tramitació de permisos de recerca d’hidrocarburs 
de Cairn Energy en el golf de Lleó (denominats “Nord-est 1” i “Nord-est 12”), així com els de projectes 
d’exploració d’hidrocarburs de Spectrum Geo Limited en el mar balear i de Services Petroliers 
Schlumberger en el golf de Lleó. 
 
5. Sol·licitar al Govern espanyol l’adopció d’un pla de reducció dels nivells de contaminació acústica 
submarina en el Mediterrani espanyol i establir un registre de dades transparent sobre les fonts de soroll 
antropogènic en aquest mar, el qual és, al seu torn, part del Pla d’acció actual de la Directiva marc sobre 
l’estratègia marina de la Unió Europea. 
 
6. Fer constar aquesta Declaració institucional a ACCOBAMS, al Conveni de Barcelona, a la Comissió 
Europea, al Govern espanyol, al Govern balear, a la Generalitat de Catalunya, a la Generalitat de 
València i a l’Aliança Mar Blava.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que està a favor de la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que a la comissió informativa no es varen posar d’acord. Diu que no 
li queda clar el tema de les zones del corredor de cetacis, ni tampoc si es refereix al soroll provocat pels 
vaixells de pesca o pels vaixells de Baleària.  
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, li diu que la moció no parla de pesca, parla de l’emissió de renous 
mesurats per científics, provocat per les prospeccions petrolíferes. Diu que les zones queden clarament 
definides en la moció. Finalment, diu que ja han aprovat altres mocions contra les prospeccions 
petrolieres.  
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la declaració institucional per sol·licitar al Govern espanyol la declaració del corredor de 
migració de cetacis de la demarcació marina llevantina i balear com a zona d’especial protecció 
d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, i sol·licitar l’aplicació d’un règim 
preventiu de protecció en aquesta àrea i mesures de reducció del soroll submarí. 
 
2. Instar el Govern espanyol al fet que Espanya proposi oficialment al Conveni de Barcelona la 
declaració com a zona especialment protegida d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) el ja citat 
corredor de migració de cetacis de l’àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, 
Catalunya i la Comunitat Valenciana; en aquest sentit, aquest Parlament valora positivament els passos 
inicials que, amb aquest objectiu, ha emprès recentment el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi 
Ambient. 
 
3. Instar el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, en conseqüència amb la seva actuació 
referida en el punt anterior, a adoptar i aplicar, de forma immediata en aquesta àrea, un rigorós règim de 
protecció preventiva que comporti l’adopció de mesures estrictes de gestió de les activitats 
potencialment productores de soroll submarí a la zona. 
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4. En coherència amb els acords anteriors, instar el Govern espanyol a: 
 
a) Aprovar una moratòria d’efecte immediat a la presentació de noves sol·licituds de permisos de 
recerca, exploració i explotació d’hidrocarburs així com de projectes d’exploració d’hidrocarburs en el 
Mediterrani espanyol. 
b) Finalitzar i arxivar definitivament els expedients en tramitació de permisos de recerca d’hidrocarburs 
de Cairn Energy en el golf de Lleó (denominats “Nord-est 1” i “Nord-est 12”), així com els de projectes 
d’exploració d’hidrocarburs de Spectrum Geo Limited en el mar balear i de Services Petroliers 
Schlumberger en el golf de Lleó. 
 
5. Sol·licitar al Govern espanyol l’adopció d’un pla de reducció dels nivells de contaminació acústica 
submarina en el Mediterrani espanyol i establir un registre de dades transparent sobre les fonts de soroll 
antropogènic en aquest mar, el qual és, al seu torn, part del Pla d’acció actual de la Directiva marc sobre 
l’estratègia marina de la Unió Europea. 
 
6. Fer constar aquesta Declaració institucional a ACCOBAMS, al Conveni de Barcelona, a la Comissió 
Europea, al Govern espanyol, al Govern balear, a la Generalitat de Catalunya, a la Generalitat de 
València i a l’Aliança Mar Blava. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’elaboració del Pla municipal sobre drogodependències 
de l’Ajuntament d’Artà i la creació d’una comissió política de seguiment del Pla municipal 
  
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<D’acord amb la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, que regula les 
competències de les corporacions locals, així com la Llei 4/2005, de 29 d’abril, sobre 
drogodependències i altres addiccions a les Illes Balears, l’article 45 de la qual estableix com a 
actuacions de tots els municipis en el seu àmbit territorial: 
 
a) Participar en la planificació i la coordinació de les actuacions en matèria de drogues que es duen a 
terme en el seu àmbit territorial. 
b) Desenvolupar polítiques específiques de prevenció en matèria de drogodependències, 
fonamentalment en l’ àmbit familiar i comunitari. 
c) Procurar la integració social dels consumidors de drogues i desenvolupar els plans de formació 
professional i d’ocupació d’aquest col·lectiu. 
d) Vetlar, en el marc de les seves competències, per complir les diferents mesures de control que 
estableix aquesta llei i la legislació estatal. 
 
Vist que el consum de drogues representa un dels problemes més destacats, des del punt de vista social i 
de la salut, i que constitueix un fenomen multicausal i multidimensional, perquè les seves 
conseqüències es manifesten tant en la vessant física com en la psicològica i en la social. 
 
Vistes les recomanacions de l’OMS sobre educació i promoció de la salut, que atorguen molta 
importància a les iniciatives en aquest camp. 
 
Vist que el Pla nacional sobre drogues del Ministeri de Sanitat i Consum, així com el Pla d’actuació en 
drogodependències i addiccions de les Illes Balears, del Govern de les Illes Balears, i el Pla sobre 
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drogodependències i altres addiccions de Mallorca, del Consell de Mallorca, assenyalen la importància 
de promoure els plans locals de drogodependències, potenciant especialment el seu paper com a plans 
de prevenció comunitària. 
 
Vist que l’Administració local pot desenvolupar plans que, per tal d’afavorir dinàmiques preventives, 
impliquin les diferents àrees municipals que tenen com a objectiu fonamental promoure la qualitat de 
vida de la població. 
 
Vist que el Pla municipal sobre drogodependències és el marc formal, estructural i també simbòlic en 
què s’articulen els programes específics.  
 
Vist que l’abordatge de les drogodependències ha de comprendre mesures en l’àmbit de la salut, els 
serveis socials, l’educació, l’oci i la seguretat ciutadana, entre d’altres, i ha de formular accions de 
prevenció, tractament i reinserció social, a fi de facilitar una integració dels recursos existents, que eviti 
la duplicitat de serveis i intervencions. 
 
Atès que el contingut del Pla municipal sobre drogodependències de l’Ajuntament d’Artà s’ha de 
plasmar en un document escrit, que els òrgans de govern municipal ha de subscriure com un reflex de la 
seva voluntat política en el marc de les competències que les lleis atribueixen a les administracions 
locals. 
 
Vist que, per elaborar el Pla sobre drogodependències d’Artà, és prioritari constituir la Comissió 
Política i que s’aprovi pel Ple de l’Ajuntament el compromís de donar-hi suport polític, tècnic i 
econòmic per a un període de quatre anys (2016-2020) i, un cop aprovat això pel Ple municipal, es 
podrà començar a treballar tècnicament amb la constitució de la comissió tècnica corresponent. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de la corporació que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar l’elaboració del Pla municipal sobre drogodependències de l’Ajuntament d’Artà. 
 
2. Aprovar la creació i la composició de la Comissió Política que vetli per l’elaboració i el seguiment 
del Pla municipal, amb la composició següent: 
 
- el batle o la batlessa, que ha d’actuar com a president o presidenta; 
- el regidor o la regidora de Serveis Socials, que ha d’actuar com a vicepresident o vicepresidenta; 
- el regidor o la regidora de Joventut i Esports, vocal; 
- el regidor o la regidora d’Educació, vocal; i 
- un representant de cada grup municipal, vocals. 
 
Així mateix, establir, com a règim jurídic de funcionament, el que disposa la Llei 20/2006, municipal i 
de règim local de les Illes Balears, per als òrgans col·legiats, amb les especificacions següents: 
 
a) La convocatòria de les sessions l’ha de fer el president o presidenta, o, per delegació, el vicepresident 
o vicepresidenta. 
b) Les reunions ordinàries en sessió plenària s’han de fer, com a mínim, un cop l’any. 
c) Establir que les funcions de la Comissió són les següents: 
- Acordar criteris i aspectes de cooperació anual. 
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- Fer el seguiment i l’avaluació de les actuacions que es duguin a terme. 
- Nomenar la Comissió Tècnica. 
- Proposar els projectes que es considerin necessaris per al Pla municipal sobre drogodependències. 
- Aprovar, si escau, la proposta de funcionament que presenti la Comissió Tècnica per a l’any següent. 
 
3. Aprovar el compromís de l’ Ajuntament d’Artà de donar suport polític, tècnic i econòmic al Pla 
municipal sobre drogodependències per a un període de quatre anys (2016-2020). 
 
4. Comunicar aquest acord a les parts interessades.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, insisteix en la qüestió que elaborar un pla i crear una comissió de 
seguiment del pla és contradictori. Opina que és el pla que ha de decidir aquesta comissió. Diu que és el 
pla qui ha de nomenar la comissió. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que és una recomanació del Consell de Mallorca, que cerca el 
consens del Ple; diu que manté la proposta. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que entén que una comissió creada a priori condicionarà 
l’elaboració del pla. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’està xerrant d’un tema gravíssim. Opina que aquest pla no 
havia de venir a l’Ajuntament d’Artà. Hauria de ser del Consell de Mallorca. Opina que no és una feina 
només de l’Ajuntament, sinó una feina en conjunt. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’elaboració del Pla municipal sobre drogodependències de l’Ajuntament d’Artà. 
 
2. Aprovar la creació i la composició de la Comissió Política que vetli per l’elaboració i el seguiment 
del Pla municipal, amb la composició següent: 
 
- el batle o la batlessa, que ha d’actuar com a president o presidenta; 
- el regidor o la regidora de Serveis Socials, que ha d’actuar com a vicepresident o vicepresidenta; 
- el regidor o la regidora de Joventut i Esports, vocal; 
- el regidor o la regidora d’Educació, vocal; i 
- un representant de cada grup municipal, vocals. 
 
Així mateix, establir, com a règim jurídic de funcionament, el que disposa la Llei 20/2006, municipal i 
de règim local de les Illes Balears, per als òrgans col·legiats, amb les especificacions següents: 
 
a) La convocatòria de les sessions l’ha de fer el president o presidenta, o, per delegació, el vicepresident 
o vicepresidenta. 
b) Les reunions ordinàries en sessió plenària s’han de fer, com a mínim, un cop l’any. 
c) Establir que les funcions de la Comissió són les següents: 
- Acordar criteris i aspectes de cooperació anual. 
- Fer el seguiment i l’avaluació de les actuacions que es duguin a terme. 
- Nomenar la Comissió Tècnica. 
- Proposar els projectes que es considerin necessaris per al Pla municipal sobre drogodependències. 
- Aprovar, si escau, la proposta de funcionament que presenti la Comissió Tècnica per a l’any següent. 
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3. Aprovar el compromís de l’ Ajuntament d’Artà de donar suport polític, tècnic i econòmic al Pla 
municipal sobre drogodependències per a un període de quatre anys (2016-2020). 
 
4. Comunicar aquest acord a les parts interessades. 
 
 
7.  Aprovació, si s’escau, de la Instrucció per incorporar criteris socials en els contractes públics 
de l’Ajuntament d’Artà 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<La contractació pública no és una simple activitat econòmica de l’Administració, la seva actuació no 
sols està presidida per la consecució d’una major eficiència econòmica i un major estalvi pressupostari, 
sinó que també pren en consideració altres valors i interessos, en correspondència amb l’interès general 
que ha de presidir tota actuació pública. 
 
La contractació pública, així, a més d’un instrument per a l’execució d’obres, adquisició de 
subministraments i establiment de serveis, és també un instrument per incidir i, en certa mesura, 
desenvolupar polítiques socials i econòmiques. Així, es justifiquen les clàusules de naturalesa social i 
ambiental que, en els distints procediments i fases de contractació, preveu específicament la Llei de 
contractes vigent. 
 
El Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
contractes del sector públic (LCSP), publicat en el BOE núm. 276, de 16 de novembre de 2011, adaptat 
a la normativa comunitària sobre contractació pública, recull en el seu articulat la inclusió de criteris 
socials i ambientals en els procediments d’adjudicació i execució, i ho fa de forma expressa i amb 
finalitats concretes: medi ambient, promoció i compliment de la normativa laboral, com a política 
d’ocupació —a través dels contractes reservats—, com a promoció de valors socials, amb reserves a 
favor de sistemes de preferències en l’adjudicació, etc., sempre sense perdre de vista que l’objecte del 
contracte, el bé o servei que l’Administració ha d’adquirir és el nucli bàsic de la contractació. 
 
Per altra banda, la Llei 31/2015, de 9 de setembre, per la qual es modifica i actualitza la normativa en 
matèria d’autoocupació i s’adopten mesures de foment i promoció del treball autònom i de l’economia 
social, publicada en el BOE núm. 217, de 10 de setembre de 2015, modifica la disposició addicional 
cinquena de la LCSP per incloure les empreses d’inserció en les reserves de contractes de les 
administracions públiques, així com per establir que s’hauran de fixar percentatges mínims de reserva 
del dret a participar en els procediments d’adjudicació de determinats contractes també per part de les 
entitats locals. 
 
Així mateix, l’Acord del Consell de Govern de 18 de desembre de 2015, pel qual s’aprova fixar el 
percentatge mínim del 3 % de reserva de dret a participar en els procediments d’adjudicació de 
determinats contractes als centres especials d’ocupació, a les empreses d’inserció i als programes 
d’ocupació protegida, estableix que aquest percentatge s’ha d’aplicar en el conjunt del sector públic de 
l’Administració autonòmica. 
 
Tenint present el mandat constitucional recollit a l’article 40.1, que imposa als poders públics 
l’obligació de promoure el progrés social i econòmic, una distribució de la renda més equitativa i una 
política orientada a la plena ocupació, s’ha estudiat la possibilitat d’incloure criteris socials als 
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contractes públics de l’Ajuntament d’Artà. 
 
El resultat és un document que s’ha elaborat sota criteris de brevetat i claredat, amb la pretensió que 
sigui suficientment pràctic per aplicar- ho de la manera més senzilla possible en els contractes públics 
de l’Ajuntament d’Artà. 
 
De conformitat amb l’article 121 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de las bases del règim local, 
la disposició addicional 2a de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, la LCSP i l’article 21 de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, LRJPAC, la Junta de Govern pot dictar instruccions i circulars per establir els 
criteris d’aplicació o interpretació administrativa de disposicions i normes dirigida a les activitats dels 
seus òrgans dependents. 
 
En base a això que s’ha exposat, es dicta la instrucció que s’adjunta i forma part integrant d’aquest 
acord, que conté dos títols, un de general i un altre d’específic, integrat per sis capítols que regulen els 
contractes reservats, la inclusió de clàusules socials com a criteri de valoració vinculades a la satisfacció 
d’exigències socials, la inclusió d’aquests criteris com a millores, les preferències socials en 
l’adjudicació, les condicions especials d’execució del contracte, la solvència tècnica i professional i la 
compra responsable. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que, si ho considera oportú, adopti el següent 
 
ACORD: 
 
Aprovar la Instrucció per incorporar criteris socials en els contractes públics de l’Ajuntament d’Artà, la 
qual s’adjunta a aquesta acta.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que hi està a favor. Demana si fa una referència a contractar 
empreses amb treballadors i treballadores que no cobrin el salari mínim interprofessional. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que es tracta de treballadors que no estan per davall del salari 
mínim interprofessional. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana quins podien ser els criteris socials i si es poden utilitzar. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica els criteris socials i diu que sí es poden utilitzar; explica que, 
fins ara, no havia normativa europea per aplicar-ho; ara ja s’està aplicant a Madrid i Barcelona. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, aprovar la Instrucció per incorporar criteris socials en els 
contractes públics de l’Ajuntament d’Artà, la qual s’adjunta a aquesta acta. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals El Pi—Proposta per les 
Illes i PSOE per instar el Govern de les Illes Balears a aprovar una pròrroga de l’establert a la 
disposició transitòria quarta de la LOUS (implantació de la xarxa de sanejament) 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<ANTECEDENTS 
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El proper dia 23 de juny de 2016 venç el termini que fixa la disposició transitòria 4a de la Llei 2/2014, 
de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl (LOUS), per poder atorgar llicències de nova planta per a ús 
residencial en el sòls urbans d’ús predominantment residencials i que no disposin de xarxa de 
sanejament. 
 
L’esmentada disposició transitòria 4a estableix literalment el següent: 
 
“Implementació de la xarxa de sanejament 
 
En els sòls urbans d’ús predominantment residencial existents en la data que aquesta llei entri en vigor i 
que no disposin de xarxa de sanejament i per als que no resulti procedent la categoria d’assentament en 
el medi rural ni l’aplicació del previst a la disposició addicional vuitena, es poden atorgar llicències 
d’edificació de nova planta per a ús residencial, així com els corresponents finals d’obra i cèdules 
d’habitabilitat d’acord amb la normativa aplicable, sempre que concorrin els requisits següents: 
 
a. Que no siguin edificis plurifamiliars. 
b. Que disposin d’un sistema de recollida d’aigües residuals homologat que en garanteixi un tractament 
adequat. 
c. Que els promotors garanteixin, de qualsevol forma admesa en dret, l’execució de les obres per a la 
connexió a la xarxa de sanejament, una vegada que aquesta estigui efectivament implantada i en 
funcionament. 
d. Que la llicència s’atorgui dins els tres anys comptadors des de l’entrada en vigor del Decret llei 
4/2013, de 21 de juny, de regulació provisional de les noves edificacions en nuclis residencials sense 
xarxa de sanejament. 

 
El compliment del requisit que preveu la lletra b) anterior s’ha d’acreditar amb un informe de 
l’administració competent en recursos hídrics, que té el caràcter de determinant, el qual s’ha d’emetre 
dins el termini de dos mesos des que se sol·liciti i abans que s’atorgui la llicència.” 
 
Atès que el citat Decret llei 4/2013, de 21 de juny, que entrà en vigor el 23 de juny de 2013, el termini 
que fixa la disposició transitòria 4a de la LOUS, que s’ha transcrit, venç, com ja s’ha avançat, dia 23 de 
juny de 2016. 
 
No obstant això, cal considerar que resulta necessari prorrogar aquest termini. Això és així tota vegada 
que la majoria d’ajuntaments de les Illes Balears no han pogut dur a terme, en aquest termini, 
l’aprovació dels projectes d’urbanització o de dotació del servei de clavegueram corresponents per falta 
de recursos, perquè el termini ha estat insuficient, o per altres circumstàncies. 
 
Entre aquestes altres circumstàncies cal indicar  la complexitat d’intervenir en urbanitzacions iniciades i 
executades fa moltes dècades, amb anterioritat a l’exigència legal de comptar amb el servei de 
clavegueram. 
 
A més, s’ha de destacar que l’establiment, per part de l’Administració de l’Estat d’un sostre màxim de 
despesa, ha dificultat, de fet, dur a terme aquestes actuacions per part dels ajuntaments. 
 
En el cas d’Artà, s’han duit a terme actuacions per fer efectiva la dotació del servei de clavegueram, 
però encara queden àmbits a les urbanitzacions de la zona costanera que no disposen d’aquest servei i, 
per aquest motiu, en el cas que no es prorrogui, quedarà paralitzat l’atorgament de llicències 
urbanístiques i les seves corresponents cèdules d’habitabilitat i llicències de primera ocupació. 
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Per aquesta raó es considera necessari i urgent instar el Govern de les Illes Balears que disposi allò que 
sigui necessari per prorrogar l’esmentat termini. 
 
En conseqüència, amb el dictamen previ de la Comissió Informativa, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
que adopti el següent  
 
ACORD: 
 
Instar el Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears a promoure la norma legislativa pertinent 
per prorrogar el que estableix la disposició transitòria quarta de la LOUS, referent a la implementació de 
la xarxa de sanejament per a edificis no plurifamiliars, en el sentit que es permeti, en els sòls urbans 
d’ús predominantment residencials existents en la data d’entrada en vigor de la LOUS i que no disposin 
de xarxa de sanejament, poder seguir atorgant llicències d’edificació de nova planta per a ús residencial, 
així com les corresponents cèdules d’habitabilitat i llicències de primera ocupació, en les mateixes 
condicions que estableix la citada disposició transitòria quarta, i que aquesta pròrroga estigui vigent 
mentre no s’executin les xarxes de sanejament corresponents i que aquestes es trobin en 
funcionament.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no només és una qüestió de fer els estudis o els projectes; el 
problema, explica, és el límit de despesa; diu que és purament una qüestió pressupostària. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que hi està a favor. Explica que no està d’acord a posar pegats a 
la normativa, ni al fet que les aigües brutes no siguin tractades com correspon. Diu que, si la proposta 
s’aprova, serà per un espai no superior a tres anys. Opina que, si en aquests tres anys no s’inicien els 
treballs per aconseguir que no afectin el sostre de despesa, una vegada transcorreguts els anys de la 
pròrroga, estaran en el mateix punt. Demana que l’Ajuntament es posi a fer feina de forma urgent; a 
més, diu que s’han contractat persones en el Departament d’Urbanisme i que s’ha signat el Conveni 
amb l’Agencia de Disciplina Urbanística. Diu que votaran a favor de la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votarà a favor de la moció. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que votarà contra la moció. Diu que la directiva estatal no permet 
construir habitatges que no tenguin clavegueram. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu al portaveu d’UIA que la Llei és de l’any 2014 i que el 
Departament d’Urbanisme fa el que pot, fan molta feina i més. Explica que hi ha tota la voluntat política 
per fer-ho. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, li diu que ells són els que governen i ho han de gestionar. Els diu que 
utilitzen totes les seves eines per dur-ho a terme, perquè en 3 anys no estarà res fet i es trobaran amb el 
mateix problema. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 12 vots a favor (PI, PSOE, UIA i PP) i 1 vot en contra (AA), instar el 
Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears a promoure la norma legislativa pertinent per 
prorrogar el que estableix la disposició transitòria quarta de la LOUS, referent a la implementació de la 
xarxa de sanejament per a edificis no plurifamiliars, en el sentit que es permeti, en els sòls urbans d’ús 
predominantment residencials existents en la data d’entrada en vigor de la LOUS i que no disposin de 
xarxa de sanejament, poder seguir atorgant llicències d’edificació de nova planta per a ús residencial, 
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així com les corresponents cèdules d’habitabilitat i llicències de primera ocupació, en les mateixes 
condicions que estableix la citada disposició transitòria quarta, i que aquesta pròrroga estigui vigent 
mentre no s’executin les xarxes de sanejament corresponents i que aquestes es trobin en funcionament. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a les obres de 
la bassa de la Comunitat de Regants del Racó 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<En el Reial decret 329/2002, de 5 d’abril, s’aprova el Pla nacional de regadius, que marca, entre els 
seus objectius, el de modernitzar les infraestructures de distribució i aplicació de l’aigua de reg per 
racionalitzar l’ús dels recursos, reduir la contaminació d’origen agrari de les aigües superficials i 
subterrànies i promoure innovacions en els sistemes de reg per reduir els consums d’aigua. 
 
En el PNR es fa referència específica al protocol signat l’abril de 1999 entre el Ministeri d’Agricultura, 
Pesca i Alimentació i el Govern balear per a la realització d’obres de regadiu i optimització de recursos 
hídrics. En aquest protocol es reconeix l’especificitat dels problemes hídrics de les Balears, preveient-se 
una sèrie d’inversions addicionals. 
 
L’article 116 de la Llei 53/2002, de 30 de desembre, de mesures fiscals, administratives i de l’ordre 
social, declara l’interès general per a l’obra d’utilització de les aigües residuals d’Artà per al reg de la 
Comunitat de Regants d’Artà. 
 
Dia 10 de març de 2006 té entrada a l’Ajuntament el projecte d’utilització per al reg de les aigües 
regenerades d’Artà, al polígon 17-18, i amb la qual se sol·licita la llicència municipal d’obres, amb 
exempció expressa del pagament de les taxes, i l’autorització de disposició de terrenys, camins i demés 
vials de titularitat municipal afectats per la realització de les obres. 
 
Dia 6 de juny de 2006 la Junta General de la Comunitat de Regants del Racó aprova els seus estatuts i 
queda constituïda com l’òrgan encarregat de realitzar directament i en règim d’autonomia interna les 
funcions de policia, de distribució i d’administració de les aigües que són objecte de subministrament. 
Actualment, la Comunitat consta d’uns 130 socis. 
 
El 21 de febrer de 2007 entra l’estudi d’impacte ambiental, que està en exposició pública amb la seva 
publicació al BOE número 40, de 15 de febrer de 2007. 
 
Un cop s’ha superat el tràmit d’exposició pública de l’estudi d’impacte ambiental sense que hi hagués 
cap al·legació, dia 15 de febrer de 2008 el Ministeri d’Agricultura, Pesca i Alimentació torna sol·licitar 
la llicència municipal d’obres i l’autorització de la disposició de terrenys, camins i demés vials de 
titularitat pública afectats per la realització de les obres. 
 
Dia 25 d’abril de 2007, l’arquitecta municipal signa un informe en què considera que no hi ha lloc a 
emetre pròpiament informe tècnic urbanístic sobre el projecte, sinó que, si es considera escaient, 
correspon a la Junta de Govern Local declarar o reconèixer la no-subjecció a llicència municipal del 
projecte. 
 
La Junta de Govern Local de 4 de març de 2008, en base a l’informe tècnic emès per l’arquitecta 
municipal, resol declarar la no-subjecció a llicència municipal de les obres; autoritzar la disposició de 
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terrenys, camins i vials públics afectats per les obres; i donar conformitat a la realització del projecte 
d’utilització per al reg de les aigües regenerades d’Artà. 
 
A dia d’avui, la instal·lació és completa: la bassa, les connexions i les bombes d’impulsió entre la 
depuradora i la bassa, les connexions i les bombes d’impulsió de la bassa als particulars i la totalitat dels 
comptadors (falten, segons la informació facilitada, les plaques solars que connectaran la lectura via 
satèl·lit dels comptadors). Per altra banda, sembla ser que també s’està pendent de l’autorització 
administrativa de la companyia elèctrica per facilitar la potència necessària per al funcionament de la 
instal·lació. 
 
El fet que, però, després de tants d’anys encara no estigui en funcionament una instal·lació d’aquestes 
magnituds, amb la gran inversió realitzada, està provocant un desànim entre els potencials usuaris de 
l’aigua depurada per regar. En aquest sentit, s’hi ha d’afegir que els regants encara no saben com serà la 
gestió de la infraestructura un cop estigui finalitzada i rebuda per part del Govern balear. 
 
En els antecedents del PNR, s’hi estableix que les condicions climàtiques d’una gran part del territori 
estatal es caracteritzen per l’escassetat, la variabilitat i les irregularitats de les precipitacions que 
condicionen els rendiments de la producció i l’obtenció de collites econòmiques i segures […]. Aquesta 
definició, en els darrers mesos, s’ha vist agreujada i s’ha produït un gran dèficit pluviomètric, cosa que 
provoca que els recursos hídrics encara siguin menors i que es faci més necessari poder disposar de 
l’aigua depurada per regar. 
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Unió Independents d’Artà proposa al Ple de l’Ajuntament 
d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca que faci urgentment tots els tràmits 
oportuns perquè es finalitzi l’obra i la pugui rebre per posar-la en funcionament al més aviat possible. 
 
2. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca que tramiti i reguli el funcionament de la 
infraestructura perquè quan estigui acabada es pugui posar en funcionament al més aviat possible.>>  
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que en les comissions informatives el PI els va suggerir que 
s’arreglessin els camins que s’havien utilitzat quan es va construir la bassa i, per això, s’afegeix un 
tercer punt a la part dispositiva: 
 
<<3. Instar l’organisme pertinent que no rebi les obres fins que tots els camins on s’hi han fet obres de 
canalització no estiguin en la seva situació original.>> 
 
El batle diu que és molt necessari. Diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votaran a favor. Comenta que els hauria agradat que en el 
projecte es preveiés un terciari per regar els jardins d’Artà. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ens trobam amb un problema molt greu, ja que tots els camins 
per on passa la bassa de regants tenen una panxa i, això vol dir, que hi haurà molts de problemes. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que votarà a favor de la moció. 
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Finalment, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca que faci urgentment tots els tràmits 
oportuns perquè es finalitzi l’obra i la pugui rebre per posar-la en funcionament al més aviat possible. 
 
2. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca que tramiti i reguli el funcionament de la 
infraestructura perquè quan estigui acabada es pugui posar en funcionament al més aviat possible.  
3. Instar l’organisme pertinent que no rebi les obres fins que tots els camins on s’hi han fet obres de 
canalització no estiguin en la seva situació original. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a 
l’establiment de les bases d’un conveni de col·laboració amb la Universitat de les Illes Balears en 
referència a l’arxiu municipal 
 
El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Defensar i posar en valor el patrimoni d’Artà és un dels eixos més importants del programa electoral 
que vam defensar les passades eleccions. En ell, una de les propostes a les quals es feia referència era a 
la millora de l’arxiu municipal. 
 
En aquest fons municipal es troben els documents que constitueixen el testimoni de les nostres arrels, de 
la història i la cultura del nostre municipi. Són peces úniques d’incalculable valor històric, i també 
sentimental, per als nostres conciutadans. 
 
Actualment les condicions de manteniment i conservació, custòdia i difusió del fons de l’arxiu històric 
són millorables i es poden adequar a les noves tecnologies, ja que la situació actual dificulta el 
coneixement i l’accés a la documentació i pot posar en perill la conservació a llarg termini dels 
documents.  
 
Finalment, tenir en compte que la UIB, a través del Servei de Biblioteca i Documentació, té els mitjans i 
l’experiència necessaris en gestió i digitalització d’arxius històrics per poder assessorar i compartir 
programes i plataformes amb altres institucions.  
 
Per tot això, des del Grup Municipal d’Unió Independents d’Artà, proposam al Ple de l’Ajuntament que 
adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar l’Equip de Govern local que iniciï els tràmits per establir les bases d’un conveni de 
col·laboració amb la Universitat de les Illes Balears per a la documentació, ordenació i digitalització del 
fons de l’arxiu municipal a fi de garantir i millorar no només la seva conservació, sinó també el seu 
accés tant a la ciutadania com al personal investigador. 
 
2. Instar l’Equip de Govern local que iniciï els tràmits per establir les bases d’un conveni de 
col·laboració amb la Universitat de les Illes Balears per a la posada al dia del fons històric de l’arxiu 
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municipal a fi de garantir-ne la conservació, a l’hora que facilitar-ne l’accés als continguts, tant a la 
ciutadania com als investigadors, mitjançant la classificació i la creació d’un catàleg informatitzat que, 
respecti els estàndards internacionals de descripció arxivística i permeti la seva consulta a través 
d’Internet, i el disseny d’un pla de digitalització a mig termini que es pugui anar realitzant gradualment 
segons un ordre de prioritats.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, agraeix el canvi efectuat en la moció. Diu que no és la primera 
vegada que fan un conveni amb la UIB. Explica que no hi ha cap arxiu municipal que estigui 
digitalitzat. Opina que el Consell de Mallorca hauria de ser el coordinador d’aquesta àrea. Demana 
deixar aquest punt damunt la taula. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, diu que els pareix molt bé que el Consell de Mallorca sigui el 
coordinador d’aquesta àrea. 
 
Els membres del Ple decideixen deixar aquest punt damunt la taula. 
 
 
11. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 7/2016 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu. 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a la transferència de crèdits entre aplicacions de despeses de 
diferents àrees de despeses que no afecten baixes i altes de crèdits de personal, emet la següent proposta 
de resolució, en base als següents 

 
ANTECEDENTS DE FET 

 
1. Davant l’existència de despeses que no es poden demorar fins a l’exercici següent, per a les quals el 
crèdit consignat en el vigent pressupost de la corporació és insuficient i no ampliable, i davant la 
necessitat d’efectuar transferències de crèdits d’altres aplicacions del pressupost vigent no compromeses 
pertanyents a diferents àrees de despesa que no afecten baixes i altes de crèdits de personal. 

 
2. Atès l’informe de Secretaria de 6 de maig, sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir, 
atesa la memòria de Batlia i l’informe d’Intervenció de 9 de maig, així com el certificat de disponibilitat 
de crèdit a minorar. 
 
Atesos els antecedents, es considera que l’expedient s’ha tramitat d’acord amb la legislació aplicable i, 
per això, s’eleva la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 7/2016 en la modalitat de transferència de crèdits 
entre aplicacions de diferent àrea de despeses, d’acord amb el detall següent: 
 
Altes en aplicacions de despeses 
Aplicació pressupostària Descripció Euros 
01 2313  63300 01 Maquinària, instal·lacions tècniques i 

utillatge 
17.938,60 

  TOTAL DE DESPESES 17.938,60 
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Baixes en aplicacions de despeses 
Aplicació pressupostària Descripció Euros 
01 9201 62200 01 Edificis i altres construccions 17.938,60 

  TOTAL DE DESPESES    17.938,60 
 

2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de la Illes Balears, per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades poden examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini esmentat, 
no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per a resoldre-
les.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr.Alzamora, diu que s’abstendran en la votació. Opina que la Residència hauria de 
tenir una partida destinada a ella.  
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votarà a favor de la proposta. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que és un tema que sorgeix arran d’una inspecció de la Conselleria 
de Sanitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 8 vots a favor (PI, PSOE, AA i PP) i 5 abstencions (UIA): 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 7/2016 en la modalitat de transferència de crèdits 
entre aplicacions de diferent àrea de despeses, d’acord amb el detall següent: 
 
Altes en aplicacions de despeses 
Aplicació pressupostària Descripció Euros 
01 2313  63300 01 Maquinària, instal·lacions tècniques i 

utillatge 
17.938,60 

  TOTAL DE DESPESES 17.938,60 
 
Baixes en aplicacions de despeses 
Aplicació pressupostària Descripció Euros 
01 9201 62200 01 Edificis i altres construccions 17.938,60 

  TOTAL DE DESPESES    17.938,60 
 

2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de la Illes Balears, per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades poden examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per a 
resoldre-les. 
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 8/2016 
 
El batle llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a l’aprovació de la modificació de crèdit núm. 8/2016, en la 
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modalitat de crèdits extraordinaris finançats amb baixes de crèdits no compromesos d’aplicacions 
pressupostàries de despeses, emet aquesta proposta en base als següents 
 
ANTECEDENTS DE FET 
 
1. Davant l’existència de despeses que no es poden demorar fins a l’exercici següent, per a les quals no 
existeix crèdit en el pressupost vigent de la corporació, i atès que es disposa de crèdits en aplicacions de 
despeses no compromeses i, per tant, disponibles. 

 
2. En data 6 de maig, es va emetre l’informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el procediment 
a seguir. 

 
3. En data 10 de maig es va emetre l’informe d’avaluació del compliment d’avaluació de l’objectiu 
d’estabilitat pressupostària i la Intervenció va informar favorablement en relació a la proposta de Batlia. 
 
Per tot això, qui subscriu eleva al Ple la següent  

 
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 8/2016 del pressupost vigent en la 
modalitat de crèdit extraordinari, finançat amb baixes en crèdits no compromesos d’altres aplicacions 
pressupostàries del pressupost vigent, d’acord amb detall següent: 

 
Altes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària Descripció Euros 
Progr. Econòmica   
9201 62201 01 Edifici de la Policia Local 61.083,82 

  TOTAL DE DESPESES 61.083,82 
 
Aquesta modificació es finança amb baixes de crèdits de despesa d’altres partides no compromeses, en 
els termes següents: 

 
Baixes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària Descripció Euros 
Progr. Econòmica   
9201 62200 01 Edificis i altres construccions 24.000,00 
4591 61900 01 Altres inversions en reposició 

en  infraestructures 
37.083,82 

  TOTAL DE DESPESES 61.083,82 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el BOIB, per un termini de quinze dies, 
durant els quals les persones interessats el poden examinar i presentar reclamacions davant del Ple. 
Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini esmentat, no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que hi votaran en contra, ja que estava pressupostat i es varen 
gastar els doblers de la partida. Diu que això demostra manca de previsió i de gestió municipal. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. Opina que s’hauria de tenir previst. 
 
El batle explica que sabien que s’havia de realitzar aqueixa despesa, però que estaven convençuts que 
ho podrien fer amb càrrec a les inversions financerament sostenibles. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 5 vots en contra (UIA) i 1 abstenció 
(PP): 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 8/2016 del pressupost vigent en la 
modalitat de crèdit extraordinari, finançat amb baixes en crèdits no compromesos d’altres aplicacions 
pressupostàries del pressupost vigent, d’acord amb detall següent: 

 
Altes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària Descripció Euros 
Progr. Econòmica   
9201 62201 01 Edifici de la Policia Local 61.083,82 

  TOTAL DE DESPESES 61.083,82 
 
Aquesta modificació es finança amb baixes de crèdits de despesa d’altres partides no compromeses, en 
els termes següents: 

 
Baixes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària Descripció Euros 
Progr. Econòmica   
9201 62200 01 Edificis i altres construccions 24.000,00 
4591 61900 01 Altres inversions en reposició 

en  infraestructures 
37.083,82 

  TOTAL DE DESPESES 61.083,82 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el BOIB, per un termini de quinze dies, 
durant els quals les persones interessats el poden examinar i presentar reclamacions davant del Ple. 
Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini esmentat, no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
13. Donar compte de l’informe d’avaluació de l’acompliment anual del Pla de sanejament (Reial 
decret llei 5/2009) 
 
El batle comunica al Ple que s’ha redactat l’informe anual de seguiment del Pla de sanejament de la 
corporació, i que es dóna compte al Ple per al seu coneixement i per a la seva posterior remissió al 
Ministeri. L’informe diu literalment el següent: 
 
<<INFORME DE EVALUACIÓN DEL CUMPLIMIENTO ANUAL DEL PLAN DE SANEAMIENTO 
 
El artículo 9 del Real Decreto-ley 5/2009, de 24 de abril, de Medidas Extraordinarias y Urgentes para 
facilitar a las Entidades Locales el Saneamiento de Deudas Pendientes de Pago con Empresas y 
Autónomos literalmente dice: 
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“Artículo 9. Ejecución del Plan de Saneamiento Financiero. 
 
1. El ahorro que pudiera obtenerse en la liquidación de los presupuestos, en cada uno de los años de 
vigencia del plan, excluidos los ingresos afectados a una finalidad concreta, se podrá aplicar, parcial o 
totalmente, a la amortización anticipada de la operación de endeudamiento, reduciendo así el plazo 
inicial de saneamiento aprobado o el importe de la anualidad. 

 
2. La generación de remanente de tesorería negativo para gastos generales en el período de saneamiento, 
comportará la prohibición de realizar inversiones nuevas en el ejercicio siguiente financiadas con 
endeudamiento, sean éstas materiales, inmateriales o financieras,  directas, o indirectas a través de 
subvenciones concedidas a entidades dependientes. 

 
3. El cumplimiento anual del plan de saneamiento, mientras dure su vigencia, será evaluado por la 
Intervención de la Entidad Local que remitirá informe antes del 31 de marzo  del año siguiente al que se 
refiere la liquidación, precio conocimiento del Pleno de la Corporación y por los medios que se 
establecen en el artículo 11, al Ministerio de Economía y Hacienda, quien, a su vez, dará traslado a la 
Comunidad Autónoma correspondiente que tenga atribuida en su Estatuto de Autonomía la tutela 
financiera de las entidades locales de su territorio.” 
 
Los mismos indicadores de cumplimiento se remarcan en el apartado 6 de la Resolución de 5 de mayo 
de 2009, de la Dirección General de Coordinación Financiera con las Comunidades Autónomas y con 
las entidades Locales, por la que se establece el procedimiento y la información a suministrar por las 
entidades locales que se acojan a lo dispuesto en el Título 1 del  Real Decreto-ley 5/2009, de 24 de abril, 
de medidas extraordinarias y urgentes para facilitar el  saneamiento de las deudas pendientes de pago 
con empresas y autónomos que literalmente dice: 
 
“Apartado 6. Evaluación anual de cumplimiento del Plan de saneamiento.  
 
La evaluación anual del cumplimiento del plan de saneamiento a que se refiere el artículo 9.3 del Real 
Decreto-ley 5/2009, consta de dos documentos. 
 
Un cuadro numérico que se obtendrá de forma directa, en cada uno de los años de vigencia del Plan, con 
la información existente en la base de datos de liquidaciones y otro explicativo, complementario del 
anterior, que se transmitirá en formato PDF. 
 
La estructura del informe numérico es igual para todos los ejercicios, excepto en 2009 que incorpora el 
cálculo del Ahorro neto ajustado, una vez deducidas las obligaciones pendientes de pago a 31 de 
diciembre de 2008, de naturaleza corriente que, en aplicación del párrafo segundo del artículo 2 del Real 
Decreto-ley 5/2009, se hayan reconocido en el ejercicio 2009 con cargo a la financiación extraordinaria. 
 
Sin perjuicio de la especificidad del año 2009 en cuanto al cálculo del ahorro neto ajustado, el indicador 
que mide el cumplimiento del Plan de saneamiento es el Remanente de tesorería para gastos generales, 
el cual deberá ser cero o tener signo positivo, una vez ajustado en el importe total de la obligaciones 
que, en su caso, hubieran quedado pendientes de aplicar al Presupuesto en el año respectivo. 
 
La transmisión deberá ser confirmada con su firma electrónica por la Intervención de la entidad local, 
antes del 31 de marzo del año siguiente a que se refiere la liquidación.” 
 
El decreto de liquidación de 14 de abril de 2016 literalmente dice:  



33 
 

 
“Decreto de aprobación de la liquidación del ejercicio 2015 
 
Dado que el 22 de febrero de 2016, se incoó procedimiento para aprobar la liquidación del Presupuesto 
del ejercicio 2015. 
 
Dado que el 14 de abril de 2016, se emitió informe de evaluación del cumplimiento del objetivo de 
estabilidad presupuestaria y de la regla de gasto. 
 
Dado que el 14 de abril de 2016, se emitió informe de intervención, de acuerdo con el artículo 191.3 del 
Texto Refundido de la Ley de Haciendas Locales. 
 
De acuerdo con el artículo 191.3 del Texto Refundido de la Ley de Haciendas Locales, aprobado por el 
Real decreto legislativo 2/2004, de 5 de marzo, y con el artículo 90.1 del Real Decreto 500/1990, sobre 
materia presupuestaria. 
 
RESUELVO 
 
Primero. Aprobar la liquidación del Presupuesto General de 2015. 
 
El resultado presupuestario está determinado por la diferencia entre los derechos presupuestarios 
liquidados durante el ejercicio y las obligaciones presupuestarias reconocidas durante el mismo periodo, 
ambos en términos netos. 
 
RESULTADO  PRESUPUESTARIO 
 
                                          DRN                   ORN        AJUSTES                 RESULTADO 

                   PRESUPUESTARIO 
a. Operaciones corrientes 12.139.173,70  7.615.072,08  4.524.101,62 
b. Otras operaciones no financieras 0,00  2.222.144,16  -2.222.144,16  
1. Total operaciones no financieras (a+b) 12.139.173,70 9.837.216,24  2.301.957,46 
2. Activos financieros 0,00 0,00  0,00 
3. Pasivos financieros 0,00 693.658,49  -693.658,49 
RESULTADO PRESUPUESTARIO 12.139.173,70   10.530.874,73  1.608.298,97 
DEL EJERCICIO 
AJUSTES: 
4. Crèditos gastados fianciados con remanente 
de tesoreria para gastos generales   467.120,57   
5. Desviaciones de financiación negativa del ejercicio   626.094,26  
6. Desviaciones de financiación positiva del ejercicio   0,00 
TOTAL AJUSTES   1.093.214,83  
RESULTADO PRESUPUESTARIO AJUSTADO    2.701.513,80 
 En cuanto al Remanente de Tesorería, es el siguiente: 
 
      IMPORTES AÑO 2015 
1. (+) Fondos líquidos    4.955.747,42 
2. (+) Derechos pendientes de cobro  4.161.394,53 
 (+) del Presupuesto corriente 1.319.809,42  
 (+) de Presupuestos cerrados 2.493.923,18  
 (+) de operaciones no presupuestarias 347.661,93  
3. (-) Obligaciones pendientes de pago  1.223.439,06 
 (+) del Presupuesto corriente 517.756,84  
 (+) de Presupuestos cerrados 138.249,96  
 

(+) de operaciones no presupuestarias 567.432,26  
 

4. (+) Partidas pendientes de aplicación               -67.718,60 
 (-) cobros realizados pendientes de aplicación definitiva 73.715,83  
 (+) pagos realizados pendientes de aplicación definitiva 5.997,23  
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I. Remanente de tesorería total (1 + 2 – 3 + 4)  7.825.984,29 
II. Saldos de dudoso cobro  1.063.826,86 
III. Exceso de financiamiento afectado  483.613,48 
IV. Remanente de tesorería para gastos generales (I - II - III)  6.278.543,95 
 
Segundo. Comunicar al Pleno de la Corporación en la primera sesión que celebre, de acuerdo con lo 
establecido en los artículos 193.4 del Texto refundido de la Ley reguladora de las haciendas locales 
aprobado por el Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, i 90.2 del Real Decreto 500/1990, de 
20 de abril. 
 
Tercero. Ordenar la remisión de copia de esta liquidación a los órganos competentes, tanto de la 
Delegación de Hacienda como de la Comunidad Autónoma.   
 
Cuarto. En caso que el informe de Intervención de Evaluación del Cumplimiento del Objetivo de 
Estabilidad Presupuestaria determine que no se cumple con el principio de estabilidad presupuestaria 
tendrá que elaborarse un Plan Económico Financiero, según lo establecido en el artículo 21 de la Ley 
Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria i Sostenibilidad Financiera.  
 
Quinto. En el caso de que la liquidación presupuestaria se sitúe en superávit, de acuerdo con el artículo 
32 de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, 
proceder a destinar este superávit a reducir el endeudamiento neto.” 
 
Visto que las magnitudes del remanente de tesorería, del resultado presupuestario y del  endeudamiento, 
derivadas de la liquidación del presupuesto del ejercicio 2015, presentan los siguientes indicadores: 
ahorro neto positivo, remanente de tesorería para gastos generales positivo, capital vivo pendiente de 
amortización por debajo del 75 % de los ingresos ordinarios; se cumple estabilidad presupuestaria y se 
cumple regla de gasto.  
 
Hay que tener en cuenta las obligaciones pendientes de aplicar en presupuesto (cuenta 413). 
 
El resumen por capítulos de la liquidación comparada con la del plan de saneamiento tendrá que servir 
de  base para la obtención del cuadro numérico a presentar al Ministerio de Economía y Hacienda, que 
se obtendrá de forma directa de la información existente en la base de datos de la liquidación. 
 
Ver documentación fotocopia de la página web del ministerio. 
 
Visto el estado comparativo entre la ejecución prevista en el Plan de Saneamiento vigente y la 
liquidación real del presupuesto de 2015, y atendidas las consideraciones que afectan las dos 
magnitudes que sirven como indicadores para medir el desempeño del mismo, considero que la 
evaluación anual del Plan de saneamiento es positiva. 
 
Debemos tener en cuenta, según lo establecido en la normativa,  que el ahorro que pudiera obtenerse en 
la liquidación de los presupuestos, en  cada uno de los años de vigencia del Plan, excluidos los ingresos 
afectados a una finalidad concreta, se podrá aplicar, parcial o totalmente, a la amortización anticipada de 
la operación de endeudamiento, reduciendo así el plazo inicial de saneamiento aprobado o el importe de 
la anualidad. 
 
Este informe, con el conocimiento previo del  Pleno municipal, se tendrá que enviar, junto con el 
resumen numérico que la aplicación informática de remisión obtiene directamente de las bases  de datos 
de las liquidaciones, al Ministerio de Economía y Hacienda. El plazo establecido para la presentación 



35 
 

telemática, tal como se indica en los párrafos de la normativa anteriormente transcritos, era el 31 de 
marzo de 2015. No obstante, tenemos que tener en cuenta que la liquidación fue aprobada por Decreto 
de 14 de abril de 2016 (además de considerar que la aplicación informática de remisión de la 
liquidación que sirve de referencia para el cuadro numérico no se habilitó hasta principios del mes de 
abril). Por todo ello, no se cumplen los plazos establecidos legalmente.>> 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2016 i dels dies 2 i 20 
de maig de 2016 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes d’abril de 2016 i dels 
dies 2 i 20 de maig de 2016. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
14. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es llegeixen  a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir si l’Ajuntament té un servei de grua, com per exemple, per retirar vehicles mal aparcats 
o abandonats? 

 
Resposta: No tenim servei propi, és un servei subcontractat. 
 
2. Ens poden dir o informar si la Policia Local fa o pot fer controls de velocitat dins el municipi? En cas 
contrari, per quin motiu? 

 
Resposta: En aquest moments no feim cap tipus de control respecte d’aquesta matèria ja que no es 
disposa dels mitjans materials.  
 
Hi ha diverses alternatives, com poden ser la signatura de conveni amb la Prefectura Provincial de 
Trànsit, la proposta d’assignació temporal d’un aparell mitjançant el Consell de Coordinació Policial del 
Sud-Est o bé mitjançant la signatura amb alguna entitat privada, que n’hi ha, que presten els seus serveis 
a l’Administració a canvi d’una petita aportació en cada control que es dugui a terme. Respecte a la 
competència per fer aquest tipus de control, la resposta també és sí. És una matèria que es troba dins de 
les competències municipals, sempre que es realitzin dins les zones urbanes.   
 
3. Ens poden dir en quantes persones ha augmentat el personal del PAC, l’Institut d’Artà i del Parc 
Natural de Llevant des que hi ha aquest Govern del Pacte?  

 
Resposta: No és de competència municipal. Sí li puc dir que s’ha incorporat el nou director del Parc 
Natural de Llevant. 
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4. Ens poden dir quina valoració fan de les defecacions de les oronelles o dels cabots? I de les dels cans 
i altres animals? 

 
Resposta: Negativa. 
 
5. Estan informats del fet que, a la plaça del Conqueridor, hi ha un desgavell de taules i cadires?  

 
Resposta: Per això hem fet feina per treure una ordenança d’ocupació de la via pública. 

 
6. Tenen constància que durant uns dies els mòbils, a Artà, no funcionaren correctament? En cas 
afirmatiu, no podria ser la fibra òptica? I per quin motiu no l’han soterrada? No entenem per què no la 
soterren, és afegir un cable més a les nostres façanes; i no feien neta la brutor o les deixalles els operaris 
d’aquesta empresa? 
 
Resposta: Sí, en tenim constància. No tenim constància de si va ser a causa de la fibra òptica. Perquè no 
hi estan obligats. 
 
7. Ens poden informar si ja s’han iniciat els tràmits per a la targeta del Parc Verd d’Artà perquè la de la 
Colònia segur que serà in secula in seculorum? 

 
Resposta: Sí, s’han iniciat; se’n donen 15 diàries. 

 
8. Un altre pic demanam quan s’eliminaran les herbes als carrers del municipi, com per exemple al 
carrer de Can Tarrés a Artà i a cala Tonó de la Colònia…? I les pintades a les façanes? 
 
Resposta: Estam cercant un producte que sigui efectiu per llevar les herbes i que no faci mal al medi 
ambient. 
 
9. Ens poden dir quin costos o sobrecostos tenen les fuites d’aigua al nostre municipi? 
 
Resposta: S’està mirant. 
 
10. Ens poden dir, si en tenen constància, per quin motiu desapareixen portetes dels comptadors d’aigua 
al municipi? 
 
Resposta: No ho sabem. 
 
11. Ens poden dir quin ha estat el cost de la propaganda dels 10 anys del Teatre? 
 
Resposta: No és propaganda, és informació; 1.861 € més IVA. 
 
[A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: 
 
“12. Ens poden dir si ja han concedit el bar de les verbenes de la Colònia? A qui? I per quin motiu?”] 
 
13. No creuen vostès que seria necessari un pas de vianants entre l’Agromart i el Pas a Nivell cap a la 
carretera Vella de Ciutat? 
 
Resposta: Sí, hi estam d’acord. Estam treballant amb el condicionament de tota aquella zona. 
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14. Ens poden si des del darrer plenari hi hagut atacs de cans a ovelles? Quants? 
 
Resposta: No ens consta cap atac. Fa temps que no es produeixen atacs importants, segons ha informat 
el guarda rural.  
 
15. Què ens poden dir, en el cas que n’estiguin informats o assabentats, que a s’Estanyol hi hagi un 
senyal vertical de pas de vianants que no està pintat? 
 
Resposta: Sí, ho sabem; i el perquè recau en el caire residencial i de vianants que volien donar els 
tècnics redactors del projecte i els propis veïnats (Joan Serra), ja que consideraven que pintar aquests 
passos de vianants repercutia negativament amb la filosofia de la urbanització i incitava a caminar per 
les voravies, algunes de les quals no són practicables. 
 
PREC 
 
Esperam, com a Partit Popular, i per a les altres forces o partits polítics que concorrerem a les properes 
eleccions generals de 26 de juny, que l’Ajuntament habiliti dins el temps legal una zona on aferrar 
propaganda electoral a la Colònia de Sant Pere. 
 
Resposta: I a Artà, també. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
  
Precs 
 
- Demanam que, quan en el plenari feim preguntes, com que són entregades amb antelació suficient, ens 
donin la resposta exacta i tenguin les dades sol·licitades. 

 
Resposta: D’acord. 

 
- Lamentam i al mateix temps felicitam l’Equip de Govern per les sancions a vehicles que circulen per 
espais costaners no autoritzats, concretament a la zona dels Canons. Esperam que aquestes actuacions 
siguin també extensibles a la zona del caló dels Ermitans a la Colònia de Sant Pere ara que comença la 
temporada d’estiu. 

 
- Mostram el nostre suport a la sol·licitud d’intervencions arqueològiques en la murada, en el forn de 
calç i en les clapes de ses Païsses per valor de 8.760,40 €. Al mateix temps, i en relació al patrimoni, 
donam suport a les al·legacions presentades per l’Ajuntament perquè es confirmi l’acord de 2 de 
desembre de 2015 per a la subvenció de ses Païsses. 

 
- Demanam que, quan hi hagi algun acte, se’ns informi amb temps suficient per poder organitzar-nos i 
acudir-hi. 

 
Resposta: D’acord. 

 
- Demanam que se senyalitzi la presència d’una zona escolar als voltants de l’escola de la Colònia. 
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Resposta: Es tendrà en compte. Ja s’ha comentat al cap de la Policia Local. 
 

Infraestructures 
 
- Ens podeu dir els criteris que aplicau a l’hora de planificar la neteja dels camins rurals?  

 
Resposta: Ja la vàrem contestar a l’anterior plenari, res no ha canviat. 

 
- L’any de l’entrada del contracte del servei de neteja i recollida de fems, la concessionària havia de 
posar a disposició de l’Ajuntament, i de la ciutadania, una plataforma informàtica per gestionar el 
servei. En els darrers plenaris ens diguéreu que encara no podíeu explicar el funcionament perquè no 
estava llesta. Resulta, però, que segons l’informe de les auditories entregades per l’EIS (i la primera 
auditoria és de l’agost de 2015!) es fa referència al fet que els resultats són comprovats a través de la 
plataforma informàtica. Ens podeu explicar per què ens heu dit fins avui que no estava llesta?  

 
Resposta: No està acabada del tot. 

 
- Ens hi podeu donar accés? 

 
Resposta: No. 

 
- En data 31 de març de 2016 demanàrem informació sobre les obres del carrer de Ciutat. Entre el que 
sol·licitàvem hi havia el projecte de les obres, però no se’ns va entregar. Qui va ser el tècnic que va 
signar el projecte de les obres fetes? Quin informe tècnic aconsella les obres que es feren?  

 
Resposta: No hi ha cap projecte tècnic, eren unes obres de reposició. 

 
[A continuació, el portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, retira la pregunta següent: 

 
“- Qui va decidir fer la intervenció tal com es va fer?”] 

 
- En el plenari d’abril ens diguéreu que la maquinària, material i utillatge que ocupava la plaça de 
l’IBAVI era d’una empresa privada, la que executa les obres del carrer de Ciutat. Segons l’Ordenança 
número 18 s’ha de cobrar una taxa per aquest concepte. Quant s’ha recaptat? 

 
Resposta: No s’ha cobrat res. 

 
- En data 6 de maig, el Govern balear sol·licita les dades anuals de l’abastiment i del consum d’aigua 
del municipi. Demana les de 2015. Quin subministrament hi hagué el 2015? I quin consum? I el 2014, 
2013, 2012 i 2011?  

 
Resposta: Les dades són aquestes: 
Any Extrets dels pous Aigua facturada a 

particulars 
Aigua municipal Consum total 

2011 1.147.274 320.940 76.657 397.597 
2012 923.338 314.268 5.657 319.925 
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2013 1.210.573 319.446 11.646 331.092 
2014 1.279.385 318.396 34.001 352.397 
2015 1.286.225 308.367 66.347 374.714 

 
- El GEIBSAU ha instat el consistori a reparar l’embarcació amb matricula 8a PM-1-21-2006 en el 
termini de 3 mesos tal com consta en l’acord signat. Recentment, l’embarcació ha passat a ser de 
titularitat municipal. S’han donat ordres per què es faci? A quin import ascendeix la reparació? Quin ús 
se’n fa, d’aquesta embarcació? 

 
Resposta: No tenim constància que l’embarcació hagi passat a ser de titularitat municipal. No s’han 
donat ordres de reparar l’embarcació, perquè el proper dilluns 6 de juny, a les 9.30 h, tenim la visita del 
director general d’Emergències, el Sr. Pere Perelló, per xerrar d’aquest tema i d’altres. 

 
- Un veí del camí de Carrossa demana la senyalització del límit de velocitat a la via esmentada. Li heu 
contestat? 

 
Resposta: Encara no. 

 
Hisenda 
 
- Quines varen ser les demandes de la ciutadania que va acudir a la manifestació de dia 11 de maig, per 
la revisió cadastral que s’ha fet? 

 
Resposta: Com vostè sap, no s’ha fet cap revisió cadastral i agrairia que no s’empràs aquest terme 
perquè du a confusió. Les demandes eren bàsicament d’informació i de queixa sobre els valors que 
tenim de la ponència de 2003 i de com repercuteix en els impostos. També hi va haver queixes de 
veïnats que no entenien per què havien de pagar la taxa de 60 euros. 

 
- Pensa fer l’Equip de Govern aportacions a l’esborrany d’exigència del català en la contractació en les 
administracions públiques? 

 
Resposta: No. 

 
- En data 28/07/2015 es reclama a l’Ajuntament una factura impagada per valor de 3.192 €, per estudis i 
projectes a ses Païsses. S’ha pagat? 

 
Resposta: No. 
 
Urbanisme 

 
- Quin import heu cobrat per l’ocupació de la via pública del tancament que ocupa la voravia de la illeta 
de Monferrutx per una obra? 

 
Resposta: Cap. 
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- En data de 27 d’abril figuren 3 entrades sol·licitant, dues d’elles, l’ampliació de les terrasses a la plaça 
del Conqueridor en un total de 101 m2. Tenint en compte les queixes i els suggeriments dels veïnats de 
la zona, quina quantitat implica aquesta ampliació? 

 
Resposta: Que s’hagin fet les sol·licituds no vol dir que es concedeixin, ara tenim l’Ordenança 
d’ocupació de la via pública, que és una eina important. També hem de valorar i compaginar l’ús públic 
de la plaça i garantir això, que sigui un ús públic.  

 
[A continuació, el portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, retira la pregunta següent: 

 
“- És viable i beneficiós per als infants que fan ús de l’espai dinamitzant el centre del poble tanta 
ocupació de l’espai públic?”] 

 
Interior 
 
[A continuació, el portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, retira la pregunta següent: 
 
“- En data de 28 d’abril se celebrà en Palma una reunió amb l’AECC. Hi va assistir algun membre de 
l’Equip de Govern? Quines conclusions es poden extreure que puguin interessar i/o beneficiar el nostre 
municipi?”] 

 
- Què està passant amb el funcionariat de l’Ajuntament, que el sindicat CCOO ha sol·licitat la 
convocatòria d’una reunió urgent i una comissió paritària? 

 
Resposta: Tal com diu la instància, no estan d’acord amb els criteris que s’empren per a les vacances. 
 
- Des d’un bufet d’advocats de Palma es reclama el nomenament del cap de Policia Local per saber si 
s’ha fet mitjançant convocatòria pública (registre d’entrada núm. 2641). Què heu contestat? 

 
Resposta: Encara, res. 

 
- Els veïns de la plaça del Conqueridor i del centre històric es queixen de l’ocupació de la via pública 
alhora que fan una sèrie de propostes. 
 
· Els heu contestat?  
· Ens podeu explicar què els heu contestat? 
· Demanen una reunió amb el batle per parlar-ne. Ja l’heu feta?  
· Ens agradaria poder assistir d’oients a aquesta reunió i poder conèixer, també, la problemàtica que 
plantegen i, per això, us demanam que ens informeu el dia que la convoqueu. 

 
Resposta: Hem parlat amb la portaveu perquè ens digui quin dia els va millor. 
 
Medi Ambient 
 
- Amb registre d’entrada núm. 1940, de 20 d’abril de 2016, la Conselleria de Medi Ambient i la 
Demarcació de Costes autoritzen les actuacions oportunes respecte a l’aparcament incontrolat a cala 
Torta. 
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· Tenint en compte que Costes no té cap contracte de conservació i manteniment, quines són aquestes 
actuacions? 

 
Resposta: El criteri general és que, en la mesura que sigui possible, les actuacions siguin 
supramunicipals i que el gruix del cost dels recursos no hagi de sortir del nostre pressupost. A partir 
d’aquí, estam a l’espera de l’aprovació (en tràmit) del Pla de gestió del LLIC i ZEPA Muntanyes d’Artà. 
Després veurem quin és el marge d’actuació i la proposta que tenim (p. ex., es podria plantejar la 
possibilitat d’un bus llançadora des d’Artà a cala Torta com s’està impulsant al Trenc. 
 
Al nostre abast, complementàriament, hem fet esforços normatius treballant l’adequació del Reglament 
de circulació d’espais naturals, que ens ha de permetre senyalitzar noves zones i actuar, si escau. A més, 
requerim una major presència sobretot a l’estiu.   

 
- Quines actuacions s’han posat en marxa o es pensen dissenyar en relació a la proliferació de l’eruga 
barrinadora del garballó? Dimarts dia 17 hi va haver una reunió a la Colònia. Referent a aquest fet, en 
data 18 de maig i amb registre d’entrada núm. 2626, es convida el consistori a celebrar una xerrada 
informativa per coordinar actuacions entre l’Ajuntament i la Conselleria de Medi Ambient amb el cap 
de servei de Sanitat Forestal. Com així es pren una iniciativa a esquenes de la Conselleria? 

 
Resposta: No només no hem fet res d’esquenes a la Conselleria, sinó que la convocatòria de dimarts 17 
va ser a conseqüència de la seva proposta. Arran d’això, la Direcció General d’Espais Naturals i 
Biodiversitat va decidir, excepcionalment, fer-se càrrec de la neteja, el tractament i la crema de garballó 
afectat. Hi han fet feina operaris de l’Ibanat, Ama i Parc Natural, dimecres, dijous i divendres i està 
previst que acabin demà. Ara treballam, amb Sanitat Forestal, en un fulletó informatiu per seguir 
sensibilitzant i donar pautes d’actuació als particulars davant la detecció de nous focus.  
 
- Dia 11 de maig es va enviar un pressupost al Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca 
per a l’adquisició de 120 contenidors grocs de 120 l i altres tants de blaus. A què i on es volen destinar 
aquests contenidors? 

 
Resposta: Són per a comerços i restauració, la proposta és del mateix Departament de Medi Ambient 
del Consell i no ens costa res, a l’Ajuntament. 

 
- Dos veïns del municipi han estat sancionats per l’abandonament de residus de manera “incontrolada”. 
Quines actuacions té l’Equip de Govern previstes en relació a aquests fets per evitar que tornin a donar-
se? En previsió de la temporada “turística” que està a punt de començar, quins plans té l’Equip de 
Govern per pal·liar l’efecte que els visitants d’Artà i la Colònia tenen sobre la gestió municipal de 
residus? 

 
Resposta: Tramitam les incidències que arriben i se sanciona si pertoca. 
 
- Quina és la situació actual de l’accés al Parc Verd mitjançant l’ús de la targeta ArtàCard? Quants 
d’usuaris la tenen? 
 
Resposta: Dia 27/05/2016: 107 usuaris. 

 
· Quants en fan ús?  

 
Resposta: A dia 29/05/2016: 30 usuaris. 
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· Ho comunicau personalment a cada ciutadà? 

 
Resposta: No. Per tal d’evitar aglomeracions, es fan citacions personals cada dia 
 
- Sabem que us consta que, en el Parc Verd, s’hi estan fent negocis de compravenda de residus i de 
trasllat de residus. Quines mesures prendreu per eradicar-ho? 

 
Resposta: A nosaltres no ens consta ni en tenim cap certesa; entenc, per la pregunta, que els regidors 
d’UIA sí que la tenen, i vull demanar si hem d’agafar la pregunta com una denúncia. Ho posarem en 
coneixement de l’autoritat corresponent.  
 
- Han arribat al consistori les factures del consum elèctric corresponents al primer trimestre per valor de 
42.402,95 €. 

 
· S’han estudiat si el consum ha augmentat o minvat? 
· S’ha plantejat la possibilitat de canviar la companyia a altres que facin servir energies més “verdes”? 

 
Resposta: Certament és un tema que s’ha d’abordar i de fet, com sabeu, hi ha alguna moció al respecte 
aprovada per plenari. Encara no hem tengut temps, tot i que hem fet alguna consulta tècnica al respecte. 
El que de moment sí s’ha fet és arreglar les plaques solars del Teatre d’Artà, subjectes a contracte amb 
Endesa i que ens generen diners per a la producció d’energia elèctrica de fonts renovables. Això ha 
suposat que, enlloc dels 684,97 euros que ingressàrem el febrer, hem passat a 1.089,82 al mes de març. 
Els propers mesos, previsiblement, pujarà un poc més. 

 
Serveis Socials 
 
- El Consell de Mallorca ha aprovat una aportació a l’Ajuntament d’Artà de 10.522,5 € per a projectes 
de suport psicosocial. Quins projectes són aquests? 

 
Resposta: Efectivament, a finals de febrer l’IMAS va oferir als ajuntaments amb població inferior a 
20.000 habitants la possibilitat de fer un conveni pel servei de suport psicosocial per a població amb 
problemàtica de risc i urgència socials. Va sorgir la iniciativa el 2002 arran de les demandes dels 
treballadors socials d’arreu de Mallorca. Ara, l’IMAS ho impulsa per tal de complementar l’esforç dels 
serveis socials municipals oferint més recursos. Mitjançant aquest conveni, tenim una psicòloga 10 
hores setmanals (dijous i divendres), de maig a desembre. Presentarem el projecte. 

 
- Teniu previst reduir els serveis del Centre de Dia i del SAD?  

 
Resposta: No hi ha cap previsió en aquest sentit. Ara bé, convé comunicar que hi ha dues novetats que 
afecten un i altre servei. Quant al SAD, el Govern balear ha delegat, mitjançant conveni, en l’IMAS 
(Consell) el Servei d’Ajuda a Domicili que, fins ara, els ajuntaments donaven com podien i amb molta 
variació d’un municipi a l’altre (16 de mitja hora, només higiene personal). A partir de setembre- 
octubre, segons el mateix IMAS, es començarà a oferir el SAD al nostre municipi (tots els graus, però 
especialment el II i el III). Per als nostres ciutadans serà més barat, horabaixa, caps de setmanes i 
festius. El nostre plantejament és conservar el nostre i poder fer suport complementari a famílies que ho 
necessitin.  
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La qüestió que afecta el Centre de Dia és el tema que, en aquest moment, sobra mitja jornada 
d’estructura. Fins ara hi ha hagut baixes maternals i reduccions de jornada que no ho han fet tan evident, 
però, en aquest moment, hi ha aquesta situació. El problema que arrossegam és que s’han anat 
consolidant horaris de matí (8-15) i que aquests no responen a les necessitats reals del servei. 

 
- Ens podeu explicar en què consisteix el Conveni que s’ha signat amb la Conselleria de Serveis Socials 
en referència a les places de dependència a la Residència municipal? 

 
Resposta: Com ja veníem anunciant, s’ha passat de tenir de 9 a14 places amb conveni d’assistits (graus 
II i III). Només tendrem una entrada a través de la porta del govern, és més barat pels usuaris i a 
l’Ajuntament el Govern ens paga 1.934 euros per plaça/mes de grau I i 2.058 per plaça de grau III 
(enlloc del màxim de 1.506 i 1.787 que cobram nosaltres). Ara per ara, de les 9 que teníem ja amb 
conveni, el màxim que paga un usuari són 900 euros. 
 
Tenim possibilitat de reconvertir a assistides 5 places més, si fos necessari.  
 
Esports 
 
- En què consisteix l’avantprojecte de reforma i ampliació del Poliesportiu Na Caragol, que ascendeix a 
17.300 € més IVA? 

 
Resposta: Com ja és sabut, l’adequació de les instal·lacions esportives a l’activitat del nostre municipi 
és un compromís per a aquest Equip de Govern. Per aquest motiu, hem començat a fer passes per a la 
remodelació i la reforma del Poliesportiu Municipal Na Caragol. En aquests moments, ens trobam en la 
fase de diagnòstic de necessitats, i és per això que s’han començat a dur a terme reunions amb diferents 
associacions i clubs usuaris per tal que l’arquitecte responsable de la creació d’aquest avantprojecte 
conegui de primera mà les necessitats i les opinions dels usuaris.  
 
Per altra banda, la nostra intenció és la d’aconseguir un consens en aquest projecte, ja que un projecte 
d’aquesta magnitud no és possible dur-lo a terme en una legislatura i, per això, no pot dependre del 
color polític de l’Equip de Govern. En tenir una proposta inicial, citarem les diferents formacions 
polítiques per poder fer aportacions. En definitiva, la finalitat de tot això és aconseguir un objectiu 
comú que doni sentit i coherència a totes les actuacions que es duguin a terme i no tapar forats sense 
una visió de futur. 

 
- Ens ha arribat informació que dia 18 de maig la Piscina Municipal va estar tancada tot el dia. És certa 
aquesta informació? Si és així, ens podeu explicar el motiu? 

 
Resposta: Sí, ho poden comprovar si revisen les entrades al registre, en què s’informa d’aquest fet. El 
motiu és una gravació i, per tant, s’ha dut a terme el cobrament de la taxa corresponent. 
 
Teatre 

 
- La publicació que s’ha fet del teatre, fa referència als 10 anys de teatre. Quan es va inaugurar era el 
2001 i, per tant, són quinze. Per què només es parla dels 10 darrers anys?  
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Resposta: 
 
· Qui ha pagat aquesta publicació? Quant ha costat? 

 
Resposta: 

 
· Està plena d’errades d’ortografia. Per què? De qui és responsabilitat aquesta vegada? Considera la 
regidora de Cultura que, com a les bases del concurs de narrativa, és una vergonya? Quines mesures 
s’han pensat prendre perquè no passi una tercera vegada? 

 
Resposta: 

 
- Amb registre de sortida núm. 640, de 29 d’abril de 2016, l’Equip de Govern aprovà la dotació de 
35.000 € a la Fundació Teatre Municipal d’Artà. Aquesta quantitat s’afegeix als 70.000 € ja aprovats en 
data 7 de gener de 2016. S’hi al·leguen les despeses originades per les nòmines del personal.  
 
· No estaven ja incloses en la primera assignació les nòmines?  
· En què s’han gastat els 70.000 € de la primera assignació? 
· Tenint en compte que, en data 27 d’abril, l’esmentada fundació ja du cobrats 105.000 € dels 140.000 € 
aprovats als pressupostos, potser siguin insuficients els 140.000 € del pressupost assignat abans de la 
liquidació de la Fundació? Què es farà si s’escau? 

 
Resposta: No es paguen només nòmines; el Teatre funciona com sempre fins que el procediment de 
liquidació hagi acabat i anam fent les transferències com s’ha fet sempre en la mesura que ho 
trobem oportú. 
 
- En Junta de Govern Local de 13 d’abril s’aprovà la contractació menor del servei per dur a terme 
l’expedient administratiu per al canvi en la forma de prestació del servei del Teatre d’Artà. 
 
· Què significa “canvi de forma de prestació del servei del Teatre d’Artà”?  
· Aquesta contractació està valorada amb 4.100 € més IVA i està assignada a la partida 
2016 01 9201 22706 01. La contractació menor acordada en la mateixa Junta de Govern Local per a 
l’actualització de l’inventari de béns municipals per valor de 17.500 € més IVA està assignada a la 
mateixa partida. En total, totes dues contractacions sumen 19.600 € més IVA d’una partida de 20.000 €. 
Com així? 

 
Resposta: És assessorament en el procés de liquidació. 

 
- El Comitè d’Empresa del Personal Laboral de l’Ajuntament d’Artà demanà informació sobre la 
situació de reversió o incorporació del servei que presta la Fundació i sobre quin procediment es farà 
servir quant a la integració del seu personal a l’Ajuntament en data de registre d’entrada de 18/05/2016. 
Dos dies després, el 20/05/2016, i cal agrair la immediatesa en la resposta quan altres ciutadans han 
d’esperar mesos, se’ls respon amb les funcions del personal de la Fundació segons la proposta del 2005. 
Considerant que no s’ha respost el que el Comitè d’Empresa demanava, la pregunta és: 
 
· S’ha d’entendre que el personal desenvoluparà les mateixes funcions dins l’Ajuntament? 
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· Si nó és així, i com demanava el Comitè, quina és la situació de reversió i incorporació del servei que 
presta la Fundació del Teatre d’Artà. 

 
· Quin procediment es farà servir? 

 
Resposta: Consider que s’ha respost el que demanaven, ja teniu la resposta 
 
Joventut 
 
- Teniu previst presentar cap projecte a la convocatòria de subvencions per a entitats locals per a 
projectes de joventut que han convocat la FEMP i INJUVE? Si és que sí, quin? Si és que no, per què?  

 
Resposta: Es nota que estau ben informats, sembla que tengueu connexió directa amb el Departament de 
Joventut del Consell. Bé, ara seriosament, aquesta convocatòria es va publicar dia 20 d’aquest mes i 
tenim fins dia 18 de juny per presentar el projecte. Dins el 2015 ja se’ns va subvencionar el projecte 
“Cuinant el teu futur” a l’àrea de Serveis Socials. Cal remarcar que només es va concedir a 7 projectes 
en tot l’Estat, per tant, consider meritori haver-ho aconseguit. A causa dels bons resultats, el que ens 
plantejam és tornar-ho a presentar en les mateixes condicions o, tal vegada, cercant una major 
especialització dels participants per tal de facilitar i oferir més possibilitats d’accés al mercat laboral.  

 
Educació 
 
- Com funciona el projecte dels patis oberts? Quins horaris estan oberts cada pati? Quants d’usuaris hi 
accedeixen? Es mantindrà durant les vacances, que és quan els nins tenen més temps per jugar? 

 
Resposta: Com es va explicar a una comissió i com està explicat a la pàgina web de l’Ajuntament, entre 
3 escoles del nucli i l’Ajuntament hi ha una col·laboració per obrir els patis dels centres perquè al poble 
no hi ha gaires espais de jocs segurs per als infants. Ho exposàrem a nins d’entre 8 i 11 anys, però està 
obert i hi ha una persona que vetla el bon ús dels espais i les instal·lacions. L’horari és el següent: de 
dilluns a divendres, de les 16.30 a les 19 hores; els dissabtes, de 10.30 a 13.00 hores i de les 15.30 a les 
19 hores i els diumenges, de les 10,30 a les 13 hores. Els dilluns, el Col·legi Sant Bonaventura; els 
dimarts, el Col·legi Sant Salvador i la resta, el Col·legi de Na Caragol. En relació al número d’usuaris, 
de l’anàlisi que s’ha fet dels primers dos mesos, el dia que hi hagut menys han estat 5 i el dia que  n’hi 
ha hagut més han estat 47, per tant, una mitja d’unes 18 persones diàries. El projecte era pilot i va des 
del 15 de febrer fins al dia 30 de juny. Analitzarem i estudiarem la possibilitat d’ampliar-ho a l’estiu. 
 
Cultura 
 
- En data 20 de maig de 2016, el consistori va ser convidat als actes de commemoració del 30è 
aniversari de la Llei de normalització lingüística. Quina resposta es va donar a aquesta invitació? 
 
Resposta: Que no hi podíem anar. 

 
· Quins actes es tenen previst realitzar a la nostra població? 

 
Resposta: De moment, el Consell de Mallorca ens ha ofert la campanya “Històries del català”. Més 
endavant, valorarem les campanyes que ens ofereixin, tant del Govern com del Consell. 
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Colònia de Sant Pere 
 
- L’Associació de Veïns de s’Estanyol ha fet arribar, en diverses ocasions, el “malestar” per l’estat en 
què l’empresa COEXA, SA, ha deixat les canonades d’aigua en el seu accés a la urbanització. Aquestes 
canonades de més de 200 metres romanen a l’aire lliure, a l’accés de tothom, amb els riscs que 
comporta per a la infraestructura i per a la salut del veïnat. 
 
· Pensa l’Equip de Govern prendre mesures al respecte per a la seva reparació? Quines? I, sobretot, 
quan? Divendres passat hi anaren amb els tècnics de Coexa (Llorenç) i els veïns. Els tècnics de COEXA 
diuen que no tenen constància de res, que no han utilitzat el solar per a res, ja que és un solar particular.  

 
Resposta: Crec que és mot aventurat dir que ha estat aquesta empresa la responsable dels fets que 
exposau, tal com va quedar provat a la reunió que hi va haver in situ el passat divendres. Sí pensam 
prendre mesures al més aviat possible, i sí, aquesta feina també la té el Departament d’Urbanisme com 
una prioritat.  
 
Les tasques que hem anat fent són les següents:  
a) D’una banda, hem contractat un enginyer per tal de fer un projecte que garanteixi el subministrament 
d’aigua pública a s’Estanyol.  
b) I, d’una altra banda, també li he de dir que fa poc rebrem l’obra de s’Estanyol i ara notificarem la 
darrera liquidació. 

 
- Seguim amb s’Estanyol, quan fa comptes l’Equip de Govern acabar les tasques de pintada de passos 
de vianants, línies grogues de prohibició d’aparcaments, etc.? 

 
Resposta: Totes aquestes tasques no estaven pressupostades. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 3 de març i de 31 de març de 2016. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar inicialment la modificació del Reglament municipal pel qual es regula la circulació de 
vehicles de motor dins els espais naturals del terme municipal d’Artà, tal com s’indica a continuació: 
[vegeu el text de la modificació a l’apartat Desenvolupament de la sessió]. 
2.2. Sotmetre el document al tràmit d’informació pública durant el termini de 30 dies, comptadors des 
de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB), per tal que l’expedient 
resti a disposició de qualsevol persona que vulgui examinar-lo a les dependències del Departament de 
Secretaria de l’Ajuntament d’Artà, en horari d’oficina, així com per poder emetre al·legacions durant el 
mateix període. Així mateix, donar audiència a les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en l’àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que les seves finalitats guardin relació directa amb l’objecte del Reglament.  
2.3. Publicar en el BOIB l’acord definitiu un cop que s’hagi esgotat el termini d’exposició pública. 
2.4. Fer constar que l’aprovació inicial esdevé definitiva si no es presenta cap tipus d’al·legació en el 
termini establert a aquest efecte. En aquest cas, publicar íntegrament el Reglament en el Butlletí Oficial 
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de les Illes Balears (BOIB), d’acord amb allò que estableix l’article 103 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears. 
 
4. Acordar: 
4.1. Decidir, per unanimitat, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal requerida per 
aquest tipus d’acords per l’article 93.3 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears, elegir el sistema de votació secreta, mitjançant la qual s’obtenen els resultats 
següents: 10 vots a favor de Pau Cabrer Mestre, 2 vots a favor de Maria Magdalena Esteva Lliteras i 1 
vot a favor de Josefa María Pozo García. 
4.2. Acordar, per 10 vots a favor, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal requerida 
per aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau: 
4.2.1. Proposar l’elecció de Pau Cabrer Mestre, titular del DNI núm. 42965405W, per al càrrec de jutge 
de pau titular. 
4.2.2. Trametre aquest acord al Jutjat Degà de 1a Instància i Instrucció de Manacor perquè ho elevi a la 
Sala de Govern del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Aprovar la declaració institucional per sol·licitar al Govern espanyol la declaració del corredor de 
migració de cetacis de la demarcació marina llevantina i balear com a zona d’especial protecció 
d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) del Conveni de Barcelona, i sol·licitar l’aplicació d’un règim 
preventiu de protecció en aquesta àrea i mesures de reducció del soroll submarí. 
5.2. Instar el Govern espanyol al fet que Espanya proposi oficialment al Conveni de Barcelona la 
declaració com a zona especialment protegida d’importància per al Mediterrani (ZEPIM) el ja citat 
corredor de migració de cetacis de l’àrea marina localitzada entre les costes de les Illes Balears, 
Catalunya i la Comunitat Valenciana; en aquest sentit, aquest Parlament valora positivament els passos 
inicials que, amb aquest objectiu, ha emprès recentment el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi 
Ambient. 
5.3. Instar el Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, en conseqüència amb la seva 
actuació referida en el punt anterior, a adoptar i aplicar, de forma immediata en aquesta àrea, un rigorós 
règim de protecció preventiva que comporti l’adopció de mesures estrictes de gestió de les activitats 
potencialment productores de soroll submarí a la zona. 
5.4. En coherència amb els acords anteriors, instar el Govern espanyol a: 
a) Aprovar una moratòria d’efecte immediat a la presentació de noves sol·licituds de permisos de 
recerca, exploració i explotació d’hidrocarburs així com de projectes d’exploració d’hidrocarburs en el 
Mediterrani espanyol. 
b) Finalitzar i arxivar definitivament els expedients en tramitació de permisos de recerca d’hidrocarburs 
de Cairn Energy en el golf de Lleó (denominats “Nord-est 1” i “Nord-est 12”), així com els de projectes 
d’exploració d’hidrocarburs de Spectrum Geo Limited en el mar balear i de Services Petroliers 
Schlumberger en el golf de Lleó. 
5.5. Sol·licitar al Govern espanyol l’adopció d’un pla de reducció dels nivells de contaminació acústica 
submarina en el Mediterrani espanyol i establir un registre de dades transparent sobre les fonts de soroll 
antropogènic en aquest mar, el qual és, al seu torn, part del Pla d’acció actual de la Directiva marc sobre 
l’estratègia marina de la Unió Europea. 
5.6. Fer constar aquesta Declaració institucional a ACCOBAMS, al Conveni de Barcelona, a la 
Comissió Europea, al Govern espanyol, al Govern balear, a la Generalitat de Catalunya, a la Generalitat 
de València i a l’Aliança Mar Blava. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Aprovar l’elaboració del Pla municipal sobre drogodependències de l’Ajuntament d’Artà. 
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6.2. Aprovar la creació i la composició de la Comissió Política que vetli per l’elaboració i el seguiment 
del Pla municipal, amb la composició següent: 
- el batle o la batlessa, que ha d’actuar com a president o presidenta; 
- el regidor o la regidora de Serveis Socials, que ha d’actuar com a vicepresident o vicepresidenta; 
- el regidor o la regidora de Joventut i Esports, vocal; 
- el regidor o la regidora d’Educació, vocal; i 
- un representant de cada grup municipal, vocals. 
Així mateix, establir, com a règim jurídic de funcionament, el que disposa la Llei 20/2006, municipal i 
de règim local de les Illes Balears, per als òrgans col·legiats, amb les especificacions següents: 
a) La convocatòria de les sessions l’ha de fer el president o presidenta, o, per delegació, el vicepresident 
o vicepresidenta. 
b) Les reunions ordinàries en sessió plenària s’han de fer, com a mínim, un cop l’any. 
c) Establir que les funcions de la Comissió són les següents: 
- Acordar criteris i aspectes de cooperació anual. 
- Fer el seguiment i l’avaluació de les actuacions que es duguin a terme. 
- Nomenar la Comissió Tècnica. 
- Proposar els projectes que es considerin necessaris per al Pla municipal sobre drogodependències. 
- Aprovar, si escau, la proposta de funcionament que presenti la Comissió Tècnica per a l’any següent. 
6.3. Aprovar el compromís de l’ Ajuntament d’Artà de donar suport polític, tècnic i econòmic al Pla 
municipal sobre drogodependències per a un període de quatre anys (2016-2020). 
6.4. Comunicar aquest acord a les parts interessades. 
 
7. Acordar, per unanimitat, aprovar la Instrucció per incorporar criteris socials en els contractes públics 
de l’Ajuntament d’Artà, la qual s’adjunta a aquesta acta. 
 
8. Acordar, per 12 vots a favor (PI, PSOE, UIA i PP) i 1 vot en contra (AA), instar el Govern de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears a promoure la norma legislativa pertinent per prorrogar el que 
estableix la disposició transitòria quarta de la LOUS, referent a la implementació de la xarxa de 
sanejament per a edificis no plurifamiliars, en el sentit que es permeti, en els sòls urbans d’ús 
predominantment residencials existents en la data d’entrada en vigor de la LOUS i que no disposin de 
xarxa de sanejament, poder seguir atorgant llicències d’edificació de nova planta per a ús residencial, 
així com les corresponents cèdules d’habitabilitat i llicències de primera ocupació, en les mateixes 
condicions que estableix la citada disposició transitòria quarta, i que aquesta pròrroga estigui vigent 
mentre no s’executin les xarxes de sanejament corresponents i que aquestes es trobin en funcionament. 
 
9. Acordar, per unanimitat: 
9.1. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca que faci urgentment tots els tràmits 
oportuns perquè es finalitzi l’obra i la pugui rebre per posar-la en funcionament al més aviat possible. 
9.2. Instar la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca que tramiti i reguli el funcionament de 
la infraestructura perquè quan estigui acabada es pugui posar en funcionament al més aviat possible. 
9.3. Instar l’organisme pertinent que no rebi les obres fins que tots els camins on s’hi han fet obres de 
canalització no estiguin en la seva situació original. 
 
11. Acordar, per 8 vots a favor (PI, PSOE, AA i PP) i 5 abstencions (UIA): 
11.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 7/2016 en la modalitat de transferència de 
crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despeses, d’acord amb el detall següent: 
Altes en aplicacions de despeses 
Aplicació pressupostària Descripció Euros 
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01 2313  63300 01 Maquinària, instal·lacions tècniques i 
utillatge 

17.938,60 
  TOTAL DE DESPESES 17.938,60 

Baixes en aplicacions de despeses 
Aplicació pressupostària Descripció Euros 
01 9201 62200 01 Edificis i altres construccions 17.938,60 

  TOTAL DE DESPESES    17.938,60 
11.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de la Illes Balears, 
per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades poden examinar-lo i presentar 
reclamacions davant el Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per a 
resoldre-les. 
 
12. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 5 vots en contra (UIA) i 1 abstenció (PP): 
12.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 8/2016 del pressupost vigent en la 
modalitat de crèdit extraordinari, finançat amb baixes en crèdits no compromesos d’altres aplicacions 
pressupostàries del pressupost vigent, d’acord amb detall següent: 
Altes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària Descripció Euros 
Progr. Econòmica   
9201 62201 01 Edifici de la Policia Local 61.083,82 

  TOTAL DE DESPESES 61.083,82 
Aquesta modificació es finança amb baixes de crèdits de despesa d’altres partides no compromeses, en 
els termes següents: 
Baixes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària Descripció Euros 
Progr. Econòmica   
9201 62200 01 Edificis i altres construccions 24.000,00 
4591 61900 01 Altres inversions en reposició 

en  infraestructures 
37.083,82 

  TOTAL DE DESPESES 61.083,82 
12.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el BOIB, per un termini de quinze 
dies, durant els quals les persones interessats el poden examinar i presentar reclamacions davant del Ple. 
Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini esmentat, no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 
 


